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U S N E S E N Í  č. 20/13 
ze zasedání   

Zastupitelstva města  
Nový Knín 

ze dne 19. 9. 2013 
 

U S N E S E N Í   č.1 - 20/2013 - ZM 
Zastupitelstvo města  Nový Knín 

v o l í  ověřovatele zápisu  -  Josef Mácha, 
                                              Jan Hájek. 
 

U S N E S E N Í   č.2 - 20/2013 - ZM 
Zastupitelstvo města  Nový Knín 

s c h v a l u j e  program zasedání zastupitel-
stva.  
 

U S N E S E N Í   č.3 - 20/2013-ZM 
Zastupitelstvo města Nový Knín 

b e r e   n a   v ě d o m í  informaci starosty 
města o investičních akcích – kanalizace II. 
etapa, vodovod, propojení vodovodů Chotil-
sko - Nový Knín, zateplení ZS a popovodňové 
rekonstrukce mostů a komunikací. 
 

U S N E S E N Í   č.4 - 20/2013-ZM 
Zastupitelstvo města Nový Knín 

s c h v a l u j e  přijetí dotace se SFŽP ČR na 
akci „Snížení energetické náročnosti Zdravotní-
ho střediska v Novém Kníně“. 
a  p o v ě ř u j e  starostu města podpisem pří-
slušné smlouvy. 
 

U S N E S E N Í   č.5 - 20/2013-ZM 
Zastupitelstvo města Nový Knín 

s c h v a l u j e  smlouvu o realizaci investiční 
akce „Snížení energetické náročnosti Zdravot-
ního střediska v Novém Kníně“. 
a  p o v ě ř u j e starostu města jejím podpisem. 
 

U S N E S E N Í   č.6 - 20/2013-ZM 
Zastupitelstvo města Nový Knín 

s c h v a l u j e  rozpočtové opatření č.9/2013. 
Úprava rozpočtu jednotlivých kapitol je přílo-
hou tohoto usnesení. 
 

U S N E S E N Í   č.7 - 20/2013-ZM 
Zastupitelstvo města Nový Knín 

s c h v a l u j e  udělení čestného občanství 
Města Nový Knín panu Achille Brigovi, Giulia-
nu Pellegrinimu, Adrianu Bondi a paní Gabriel-

le Spagnolli za zásluhy o rozvoj přátelství Měs-
ta Nový Knín a obce Ledro v Itálii. 
 

U S N E S E N Í   č.8 - 20/2013-ZM 
Zastupitelstvo města Nový Knín 

s c h v a l u j e  prodej pozemku p.č. 215/5 o 
výměře 3 m2 v k.ú. Kozí Hory a obci Nový 
Knín za cenu 1.730,- Kč 
a  p o v ě ř u j e  starostu města podpisem pří-
slušné smlouvy. 
Toto usnesení pozbývá platnosti a účinnosti 
marným uplynutím lhůty 19.03. 2014. 
 

U S N E S E N Í   č.9 - 20/2013-ZM 
Zastupitelstvo města Nový Knín 

s c h v a l u j e  prodej pozemku p.č. 557/4 o 
výměře 33 m2 v k.ú. Kozí Hory a obci Nový 
Knín za cenu 4.050,- Kč. 
a  p o v ě ř u j e  starostu města podpisem pří-
slušné smlouvy. 
Toto usnesení pozbývá platnosti a účinnosti 
marným uplynutím lhůty 19.03. 2014. 
 

U S N E S E N Í   č.10 - 20/2013-ZM 
Zastupitelstvo města Nový Knín 

s c h v a l u j e  prodej pozemku p.č 208/4 o 
výměře 52 m2 v k.ú. a obci Nový Knín za cenu 
5.520,- Kč. 
a  p o v ě ř u j e  starostu města podpisem pří-
slušné smlouvy. 
Toto usnesení pozbývá platnosti a účinnosti 
marným uplynutím lhůty 19.03. 2014. 
 

U S N E S E N Í   č.11 - 20/2013-ZM 
Zastupitelstvo města Nový Knín 

s c h v a l u j e  prodej pozemku p.č 106/77 o 
výměře 1171 m2 v k.ú. Sudovice a obci Nový 
Knín za cenu  899.050,- Kč 
a  p o v ě ř u j e  starostu města podpisem pří-
slušné smlouvy. 
Toto usnesení pozbývá platnosti a účinnosti 
marným uplynutím lhůty 19.03. 2014. 
 

U S N E S E N Í   č.12 - 20/2013-ZM 
Zastupitelstvo města Nový Knín 

s c h v a l u j e  prodej pozemku p.č. 608/4 o 
výměře 18 m2 v k.ú. a obci Nový Knín za cenu 
17.666,-  Kč. 
a  p o v ě ř u j e  starostu města podpisem pří-
slušné smlouvy. 
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Zprávy ze zasedání městské rady a zastupitelstva 
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Toto usnesení pozbývá platnosti a účinnosti 
marným uplynutím lhůty 19.3. 2014. 
 

U S N E S E N Í   č.13 - 20/2013-ZM 
Zastupitelstvo města Nový Knín 

s c h v a l u j e  smlouvu o zřízení věcného bře-
mene na pozemku p.č. 946/1 a 946/2 v k.ú. a 
obci Nový Knín pro ČEZ Distribuce, a.s., se 
sídlem Teplická 874/8, 405 02 Děčín – Pod-
mokly za cenu 3.630,-  Kč. 
a  p o v ě ř u j e  starostu města podpisem pří-
slušné smlouvy. 
 

U S N E S E N Í   č.14 - 20/2013-ZM 
Zastupitelstvo města Nový Knín 

s c h v a l u j e  záměr prodeje pozemku p.č. 
11/2 a koupi pozemku p.č. 18/2 vše v k.ú. Starý 
Knín a obec Nový Knín.  
 

U S N E S E N Í   č.15 - 20/2013-ZM 
Zastupitelstvo města Nový Knín 

s c h v a l u j e  dodatek č. 2 ke smlouvě o dílo 
č. 010112 správce stavby pro stavbu „Kana-
lizace Nový Knín – II. etapa“. 
a  p o v ě ř u j e  starostu města podpisem pří-
slušné smlouvy. 
 

U S N E S E N Í   č.16 - 20/2013-ZM 
Zastupitelstvo města Nový Knín 

s c h v a l u j e  prohlášení vlastníka budovy 
pro budovy č.p. 59 a 60 v části obce Libčice a 
zároveň záměr prodeje bytů v těchto bytových 
domech. 
 
  Ing.Tomáš Havlíček      PaedDr.Miloš Petřík 
       starosta města                místostarosta 
 

V Novém Kníně dne 19. 9. 2013 

U S N E S E N Í  č.70/13 
ze schůze Rady města Nový Knín 

23. 9. 2013 
 

Usnesení č. 1-70/2013 - RM 
Rada města Nového Knína    

s c h v a l u j e  program schůze rady města dne 
23.9. 2013. 
 

Usnesení č. 2-70/2013 - RM 
Rada města Nového Knína    

s c h v a l u j e  podání žádosti o dotaci na 

zpevnění svahu nad ulicí Pivovarská narušené-
ho živ. událostí v 6/2013. 
 

Usnesení č. 3-70/2013 - RM 
Rada města Nového Knína    

b e r e  n a  v ě d o m í  žádost o přidělení bytu 
v majetku města Nový Knín v Libčicích 
a  k o n s t a t u j e  že momentálně není žádný 
volný byt k dispozici. 
 

Usnesení č. 4-70/2013 - RM 
Rada města Nového Knína    

b e r e  n a  v ě d o m í  cenovou nabídku na 
projektovou dokumentaci pro územní řízení 
stavby „Splašková kanalizace a ČOV Libčice“. 
 

Usnesení č. 5-70/2013 - RM 
Rada města Nového Knína    

s c h v a l u j e  půjčku MAS Brdy Vltava na 
financování projektu „Společná Evropa – od 
minulosti k současnosti“ ve výši 50.000,- Kč. 
 
 Ing. Tomáš Havlíček       PaedDr. Miloš Petřík 
       starosta města                  místostarosta  

 
V Novém Kníně dne 23. 9. 2013 

 
 

P o z v á n k a  
 

Zastupitelstvo města Nový Knín  
zve na své zasedání,  
které se bude konat  

dne 21.11. 2013 od 19.00 hodin 
v zasedací místnosti  

v podkroví radnice v Novém Kníně. 

Prosíme všechny, kteří mají zapůjčené vysou-
šeče a odvlhčovače, aby je navrátili do 10. lis-
topadu 2013.  
Pokud jste ještě neodevzdali povodňový do-

tazník, učiňte tak v nejbližším termínu. Dotaz-
ník je k dostání v kanceláři podatelny na MěÚ 
Nový Knín. 

Jana Kolková a Petra Švihlíková 

Povodňové vysoušeče 



 

Chtěla bych moc poděkovat všem sběračům 
víček, jak těm malým, tak těm velkým. Jednoho 
však přesto budu jmenovat, a tím je pan František 
Urner, který nás pravidelně zásobuje víčky skoro 
každý den. Nejenže víčka sbírá, ale sbírá i PET 
lahve při svých výšlapech po našem okolí a ty pak 
vyhazuje do kontejnerů za hříšníky, kteří je vyha-
zují po lese. 

Začátkem října byla odvezena 1. várka víček 
pro Kubíčka z Mokrovrat !!! Celkem se nám všem 
podařilo nasbírat 1,2 tuny víček a Kubíček má již peníze na svém účtu. Tyto peníze budou použity 
buď na dofinancování lázeňského pobytu v Janských lázních, které Kubíček se svou maminkou 
bude absolvovat v nejbližších dnech, a nebo tuto částku připojí a použijí ji na nákup auta. Auto, 
které používali na převoz Kubíčka k lékařům na rehabilitace a do lázní, jim bohužel začátkem úno-
ra tohoto roku shořelo a hlavně z tohoto důvodu vznikla naše sbírka Víčka pro Kubíčka. 

Ještě jednou všem děkuji.                                                                                          Jana Kolková  

Dne 20.10.2013 jsme si připomněli 10. 
výročí smrti drahého manžela, tatínka a 
dědy pana Milana Böhma.  
                  Nikdy nezapomeneme.  

 Za rodinu dcera Petra 
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Poděkování za  
Víčka pro Kubíčka 

Vzpomínka 
 
 
 
 

V tomto měsíci oslaví své narozeniny 
nejstarší obyvatelka Nového Knína 

 paní  Jarmila Infeldová 

Nádherné kulaté výročí slaví také  

 paní  Ludmila Novotná 

Dalším jubilantem je 

paní Bohumila Drobílková 

Významné narozeniny slaví také 

pan Karel Váňa 

Všem oslavencům přejeme do dalších let 
hodně zdraví, štěstí  

a optimismu. 

J u b i l a n t é  
m ì s í c e  l i s t o p a d u  

/měú/ 

 

Město Nový Knín a Sbor pro občanské 
záležitosti pořádají v sobotu 7.prosince 2013 
od 14.00 hodin v sokolovně v Novém Kníně 
předvánoční posezení s důchodci. 

Pro všechny bude připraveno malé pohoš-
tění a několik kulturních vystoupení.  

Doprava na akci bude zajištěna, a to 
z Libčic, Kozích Hor, Chramišť, Sudovic, 
Starého Knína a náměstí v Novém Kníně.  

Žádáme všechny, kteří chtějí využít do-
pravu, aby se nahlásili na MěÚ Nový Knín 
v kanceláři matriky, nebo na tel. 318593015.  

Srdečně zveme všechny, kteří chtějí pro-
žít příjemné odpoledne.  

Letošní tradiční Rozsvícení vánočního 
stromu se bude konat v pátek 6. prosince 
2013 od 18. hodin na náměstí Jiřího 
z Poděbrad v Novém Kníně. Jako vždy je na 
programu požehnání a rozsvícení vánočního 
stromu, krátký kulturní program a na závěr 
ohňostroj. Občerstvení zajištěno.  

                 /měú/ 

Rozsvícení  
vánočního stromu  

Předvánoční posezení  
s důchodci 
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10. ročník hasičské soutěže  
O putovní pohár starosty obce Libčice 

Na svátek všech Václavů 28.9.2013 jsme v naší vesničce pořádali hasičskou soutěž O putovní 
pohár starosty obce Libčice, tentokrát již 10.ročník. 

Snad právě proto, že byl již 10.ročník a po zkušenostech z let minulých, se nám soutěž velmi 
vydařila. Samozřejmě k tomu přispělo spousta věcí, jako velmi pěkné počasí, kdy od ranních hodin 
krásně svítilo slunce až po účast sedmi družstev dětí, šesti družstev žen a jedenácti družstev mužů. 
Atmosféra byla poklidná a přátelská. Vzhledem k vysokému datu soutěže byla pro mnohé sbory 
tato soutěž zároveň ukončením sezóny. 

Od 10.00 h začala soutěž dětských družstev. Nastoupily zde děti ve věku od 4 let do 15ti let ve 3 
věkových kategoriích: přípravka, ml. žáci a st. žáci z Libčic, Velké Hraštice a Nové Vsi pod Pleší. 

Každé družstvo se předvedlo s dvěma požárními útoky. Nejmladší děti z přípravky provedly 
ukázky a tak obě družstva získala 1.místo a zlaté medaile, ze kterých měly děti asi největší radost. 
V kategorii mladších žáků získalo 1.místo družstvo z Nové Vsi pod Pleší a na 2. místě se umístili 
naši borci z Libčic. V nejstarší kategorii skončilo na 1. místě družstvo z Nové Vsi pod Pleší a 2. A 
3. místo obsadila družstva z Velké Hraštice. Děti byly odměněny spoustou sladkostí, dětským 
šampaňským a již zmíněnými medailemi a poháry.  

Po vyhlášení výsledků soutěže dětí jsme se plynule přesunuli do soutěže dospělých. Na soutěž 
dorazilo 6 družstev žen a 11 družstev mužů. Všechna družstva předvedla 2 požární útoky na 2B a 
závěrem celé soutěže byla Štafeta savců, již legendární disciplína v Libčicích. 

 Útoky probíhaly tak, jak jsme všichni zvyklí z ostatních soutěží. Pořadatelé se snažili natáhnout 
dráhu do max. délky a tak měla některá družstva problémy s roztažením hadic, přesto dokončení 
obou pokusů bylo nutností, všechny časy se totiž sčítaly dohromady. Možná i proto byla soutěž 
trochu okořeněna, protože všichni bojovali až do poslední chvíle, aby pokus dokončili a tak jsme 
mohli zhlédnout tvrdý boj s plnými hadicemi, které plné vody natáhnout do celé délky není oprav-
du jednoduché.  

PO skončení všech útoků nastala malá pauza, při které se začala připravovat štafeta savců. Vždy 
3 členové a členky sborů nastupují na startovní čáru. Ve vzdálenosti cca 3,5m byl připraven stůl 
s třemi pivy. Pro pány půllitr, pro dámy třetinka. Jejich úkolem je formou štafety, kdy první vybí-
há , vypije pivo, položí na stůl půllitr, běží za čáru, plácne druhého a ten opakuje a stejně tak i třetí. 
Prostě musejí vypít 3 piva na EX v co nejrychlejším čase.  

Tato disciplína vždy zamíchá pořadím a vždy je při ní velmi živo, protože své vybrané borce 
povzbuzují jejich kolegové z týmu. Samozřejmě ostatní družstva pokřikují na konkurenci a snaží 
se přítomného soutěžícího rozesmát, nebo znervóznit, aby jeho výkon nebyl nejlepší ☺, ale u nás 
je vše povoleno. 

 

A tak byly výsledky soutěže takové:  
Štafeta savců: 

                Ženy                                               Muži: 
  1.místo    Nová Ves pod Pleší                  1.místo   Libčice „B“ 
  2.místo    Libčice                                      2.místo   Nový Knín 
  3.místo    Sudovice                                   3.místo   Libčice „ A“ 
  4.místo    Dražetice                                   4.místo   Velká Lečice 
  5.místo    Nový Knín                                5.místo   Sudovice 
  6.místo    Velká Hraštice                          6.místo   Nová Ves pod Pleší „B“ 
  7.místo    Nová Ves pod Pleší „A“ 
  8.místo    Dražetice 
  9.místo    Dobříš 
10.místo    Rybníky 
11.místo    Velká Hraštice 
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TOTÁLNÍ VÝPRODEJ 
Náměstí Jiřího z Poděbrad čp. 61  

(u Malčánků) Nový Knín  
– obchod s vojenským zbožím 

Od 1.11.2013 veškeré zboží  
za 50% původní ceny. 

Otevřeno :  Po – Pá     9.30   -   12.00 
                                      12.30   -   16.30 
                      So              9.00   -   12.00 

Těšíme se na Vaši návštěvu 

A takto dopadly celkové výsledky: 
                    Ženy                                                              Muži: 
  1.místo    Nová Ves pod Pleší                        1.místo    Nová Ves pod Pleší „A“ 
  2.místo    Nový Knín                                      2.místo    Libčice „ B“ 
  3.místo    Sudovice                                         3.místo    Sudovice 
  4.místo    Libčice                                            4.místo    Libčice „A“ 
  5.místo    Velká Hraštice                                5.místo    Dobříš 
  6.místo    Dražetice                                         6.místo    Rybníky 
  7.místo    Nová Ves pod Pleší „B“ 
  8.místo    Nový Knín 
  9.místo    Dražetice 
10.místo    Velká Hraštice 
11.místo    Velká Lečice 

 

Myslím, že s touto soutěží můžeme být spokojeni, i když náš sbor nevyhrál putovní pohár. Má-
me radost, že se sborům soutěž líbila, že jim u nás chutnalo a doufáme, že se vrátí opět příští rok 
při 11.ročníku. Velké poděkování patří panu starostovi Ing. Tomáši Havlíčkovi za krásné putovní 
poháry a za jeho účast na soutěži, dále panu Karlu Jarošovi nejst. za perfektní úpravu soutěžní plo-
chy a za její zapůjčení, dále manželům Podhoreckým za vodu z jejich rybníčku a za elektrickou 
energii. Dále všem našim členům za všechnu práci s přípravami soutěže spojenými. No a samo-
zřejmě všem přítomným ať už soutěžícím, nebo jen přihlížejícím, protože účast byla výborná. 

                       Jana Kolková – vedoucí mládeže ČHJ Libčice  
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Dobříšská naučná stezka byla slavnostně otevřena  
CZ.1.07/3.1.00/37.0155 
V období od 1. 9. 2012 do 31. 10. 2013 probíhala realizace jedinečného projektu „DOBŘÍ(Š) 

V POZNÁNÍ“ mapující historii, kulturu a životní prostředí na území města Dobříše. Ten byl reali-
zován z Operačního programu vzdělávání a konkurenceschopnost Ministerstva školství, mládeže a 
tělovýchovy a spolufinancován z ESF a státního rozpočtu ČR. 

 

V rámci projektu byla upravena Prokopova zahrada na veřejnou naučnou zahradu a vytvořena 
naučná stezka propojující nejvýznamnější kulturně-historická místa na Dobříši. Stezka má tři okru-
hy (Malý městský okruh, Velký městský okruh a Lesní stezku) a lidé si je mohou projít už od po-
loviny října.  

V Informačním středisku Dobříš jsou ke stezce k dispozici brožury a mapy.  

POZVÁNKA 
na otevření dokončené hasičské zbrojnice v Libčicích 

 

dne 2.11. 2013 od 18.00 hodin. 
Zveme všechny hasiče a naše spoluobčany  

k prohlídce hasičské zbrojnice  
a k malému posezení a občerstvení. 



 

Chtěl bych touto cestou poděkovat za dokončení hasič-
ské zbrojnice v Libčicích. 

Vzhledem k tomu, že stavba probíhala více jak 2 desítky let, vystřídalo se na ní spousty dobro-
volníků, kteří přiložili ruku k dílu a vytvořili tak stavbu, která bude konečně plně využívána veřej-
ností a bude tady pro naše další generace hasičů. 

Bylo jich tolik, že jmenovitě je napsat, by bylo na hodně dlouhý článek. Spousta z nich již mezi 
námi není a tak ně alespoň tiše vzpomeneme. Ti další již nejsou aktivními členy, ale stále se 
k hasičům hlásí a přispívají na chod našeho sboru. A pak je tady nová generace, která se zasloužila 
o dokončení. Nepracovali zde jen místní hasiči, ale i ostatní naši spoluobčané, těm samozřejmě 
také patří velký dík. Dále jsou to místní drobní podnikatelé, kteří odvedli svoji práci a čas na do-
končení strávený dali jako sponzorský dar. Všem těm patří velký dík. 

V neposlední řadě bych chtěl vyzdvihnout práci pana Jiřího Dolejše nejst., který v posledních 
letech celé dokončovací práce řídil a sám nemalou měrou přiložil ruku k dílu při samotném dokon-

čování stavby.  
Poděkování patří i starostovi města Ing. 
Tomáši Havlíčkovi za podporu a Městu 
Nový Knín za financování celé dostavby 
naší zbrojnice. 
2.11.2013 od 18.00 bych chtěl všechny 
srdečně pozvat na slavnostní otevření naší 
libčické zbrojnice. 

Josef Kolka – starosta sboru ČHJ Libčice  

Poděkování 
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 Michal Váňa  
vicemistrem světa 

Na Mistrovství světa ve sportovním aerobiku 
v srbském Bělehradu vybojoval 17.10.2013 Michal 
Váňa z Libčic vynikající 2. místo. Blahopřejeme !  

                       /mp/ 

Po mnoha letech stagnace a finanční 
neschopnosti hasičského sboru Libčice se 
zlegalizovala samotná stavba hasičské 
zbrojnice, ale i pozemků pod ní a nic už 
nebránilo hasičům a občanům Libčic, aby 
se dostavělo patro a tak vznikla klubovna, 
kde se může schůzovat, a ne všechno řešit 
v místní hospodě. 

Chtěl bych touto cestou poděkovat 
všem, kteří přiložili ruku k dílu pro dokon-
čení klubovny, kanceláře, kuchyňky a so-
ciálního zařízení. Vše samozřejmě za fi-
nancování Městského úřadu Nový Knín a 
hlavně za podpory starosty města.  

Dovolte, abych zveřejnil některá jména 
těch, kteří se nejvíce zasloužili o to, aby 
mohl tento kulturní stánek být slavnostně 
otevřen. 

Poděkování patří hlavně těmto:  
Ivan Pouček 
Augustin Kůr 
Zbyněk Křivonoska 
Svoboda Daniel 
Slaboch Michal 
Notek Standa 
Hrubý Roman 

Poděkování 
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Loňského roku bylo odpracováno 662 hodin. 
Letošního roku bylo odpracováno 638 hodin. 

Dále bych rád poděkoval Mirkovi Pechačovi za montáž elektroinstalace, JS Centru za výrobu a 
montáž oken, Františku Snopkovi za studnu a jímku, firmě Hrbek za veškeré instalatérské práce a 
sponzorský dar Standy Durdila, který vyrobil nábytek do kuchyňky. 

Ještě jednou chci poděkovat všem za dokončené dílo. 
Jiří Dolejš st. 
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Pomozte sbírkou psím a kočičím útulkům 
Od loňského roku, měsíce září pořádám důvěryhodnou transparentní sbírku na pomoc psím a 

kočičím útulkům přežít nejen zimu, ale každý den v roce. Většina útulků je nezisková, a proto je 
každá i malá pomoc velice důležitá. Jak víte, jde o sbírku materiální, nikoli finanční a myslím, že 
pomoci může každý. Dost často se stává, že věci které byste mohli věnovat do sbírky, nacházím 
v kontejnerech jako odpad. A je to velká škoda. Od loňského roku jsme zásobili 5 útulků ve střed-
ních Čechách. Vaše účast a pomoc byla velká a já všem, kdo pomohli a pomáhají, ze srdce za 
všechny chlupáče DĚKUJI. Zima je na krku, a proto je naší pomoci více třeba než v jiném ročním 
období. 

Vyzývám všechny lidi s dobrým a otevřeným srdcem, aby pomáhali. Není to těžké, stačí jen 
projít doma skříně, kredence, sklepy, komory, půdy a vyřadit všechno, co Vám se již nehodí, ale 
může pomoci útulkům a pejskům v nich....tím, že darujete věci Vám již nepotřebné, ušetříte útul-
kům peníze,které mohou použít na veterinární ošetření či jiné zdravotní potřeby. Proto prosím, 
sbírka je rozjetá....počítám s Vaší pomocí jako vloni. 

JAK MŮŽETE POMOCI: 
Máte doma starší deky, polštáře, povlečení, ručníky, pelíšky po svých miláčcích, obojky, kšíry, 

hřebeny, misky, hračky, ale také granule, konzervy, pamlsky, piškoty a jiné věci, které byste mohli 
postrádat nebo je chcete dokonce vyhodit? Pokud jsou ještě použitelné, udělejte dobrý skutek a 
potěšte opuštěné pejsky, kterých jsou bohužel plné útulky. Sběrná místa jsou: Zverimex v Novém 
Kníně u paní Soběslavské na náměstí a nebo u mě doma v Novém Kníně, Jalovčiny 393...všechny 
informace i jakékoliv dotazy Vám ráda zodpovím na těchto stránkách www.facebook.com/
pomozte sbírkou psím a kočičím útulkům, kde samozřejmě najdete veškeré fotky jednotlivých 
darů,poděkování dárcům, ale hlavně všechnu dokumentaci z předání věcí do vybraných útulků… 

Tato sbírka je dobrovolná, všichni máte svobodnou volbu se rozhodnout, zda pomůžete či ne. 
Dělám to, protože zvířátka jsou moje srdeční záležitost a k smrti neuznávám příkoří, které dokáže 
páchat jen člověk na slabších jedincích s němou tváří. Vím a věřím, že je Vás tu hodně, komu není 
lhostejný osud pejsků, kočiček v útulcích a na ulicích. PŘEDEM Vám všem děkuji. 

Také tímto děkuji svému manželovi Milanovi Müllerovi, který mi pomáhá s nakládkami a roz-
vozy, dceři Sophii, která trvala na svém, 
že se musí pomáhat i kočičkám.. (proto je 
sbírka zaměřena i na kočičky). Velké 
poděkování patří paní Renatě Soběslav-
ské za pomoc, ochotu a vřelý vztah k této 
sbírce. 

               
DĚKUJI.  A. Müllerová 

 
Ještě jedna drobnost… prosím, nezamě-
ňujte tuto sbírku s jinou. Nespolupracuji 
s nikým jiným, krom zmíněných lidiček. 
Nedělám to ani pro zisk ani pro zviditel-
nění se, vše dělám na své náklady a ve 
svém volném čase. 

 

Darujeme pouze do dobrých rukou koťátka – mamka Britská kočka a taťka je neznámý fešák ☺ 
Koťátka jsou velice mazlivá, zvyklá na lidi – vhodná k dětem. Při odběru budou odčervená a na-
učená na kočičí toaletu. Možnost odběru koncem října. Tel.: 604 750 700 M. Kupová  

Darujeme koťátka 



 

 

Poklona 
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I když nechce být jmenován ani oceňován, dovolte, abychom touto cestou poděkovali panu Jiří-
mu Dolejšovi st. za jeho neutuchající snahu o dostavbu 1.patra hasičárny v Libčicích. Ač nemocen, 
nepovolil ve snaze dodělat toto dílo. Burcoval brigádníky, aby přišli pomoci, a každý, kdo přišel, 
měl zajištěnou práci. Do tohoto projektu vložil i nemalé vlastní prostředky bez nároku na odměnu. 
Chtěli bychom panu Jiřímu Dolejšovi ještě jednou poděkovat za vše, co pro hasiče udělal, a popřát 
mu hodně zdraví a aby to, co bylo pod jeho vedením vybudováno, nezůstalo nevyužito. 

          Kamarádi hasiči z Libčic 



 

 

Aneb 2.vánoční sbírka „I PEJSCI V ÚTULCÍCH SI ZASLOUŽÍ PŘEŽÍT ZIMU V TEPLE“  

Vážení milovníci zvířat, jak jsme minulý rok slíbili,tak činíme… 

V útulcích Maršovice a Dobříš nejvíce potřebují:  
GRANULE, KONZERVY, PAMLSKY, STARŠÍ TEPLÉ OBLEČENÍ, DEKY, PELÍŠKY,  
ODČERVOVACÍ TABLETY, ANTIPARAZITÁRNÍ ŠAMPONY, SPRAYE, OBOJKY,  

PUDRY a SPOT-ONY. 

Věcné dary lze přinést na Městský úřad k paní Janě Kolkové nebo po telefonické domluvě do 
Kosmetiky Štěpánka v Novém Kníně - Sudovicích č.67, popř. je možnost odvozu či zaslání přímo 
na níže uvedená místa : 

Pesoklub Dobříš, Bořivojova 518 : 777 166 632, 724 077 264 
www.psi-dobris.estranky.cz 
www.pesoklub.cz  
Číslo účtu 2400345787/2010 
 
Útulek Maršovice u Neveklova 107,okr.Benešov : 737 419 280, 775 268 225, 728 613 618  
www.utulek-marsovice.estranky.cz  
Číslo účtu : 51-4484100267/0100 

Děkujeme za všechny nevinné němé tváře! Přejeme krásné adventní dny!  

Štěpánka a Veronika Hampekovi 
Telefon:602 229 694  
Email:kosmetikastepa@volny.cz 
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Pozor změna termínu a místa ! 
Vážení rodiče, Vy co máte zájem o zdravý a všestranný roz-

voj svého dítěte, přijďte do tělocvičny. 

Kdy:  každou středu od 16 do 17 hod.  
Kde: v tělocvičně Základní školy v Novém Kníně, vchod 

z ulice Na Potůčku 
Náplň: cvičení zaměřené na rozvoj obratnosti, zdravé zdatnosti 

pro děti od 3 do 6 let (cvičení s náčiním, na nářadí, zdra-
votní cvičení, jóga pro nejmenší, základy atletiky) 

S sebou: cvičební úbor, vhodnou obuv do tělocvičny 

Kontakt: Jarka Michálková, tel. 605274085,  
jaroslava.michalkova@email.cz 

NovoKnínský klokánek – cvičení pro rodiče s dětmi 

Ve dnech 3. – 6. října nás navštívila skupina našich přátel z Valle di Ledro. Podrobnější informa-
ce o jejich návštěvě přineseme v příštím čísle Zpravodaje.  

/mp/ 

Návštěva přátel z Valle di Ledro 

CHCETE PODPOŘIT DOBROU VĚC? 
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VIRY DOKÁŽÍ ZPOMALIT INTERNET 
S počítačem dnes občas pracuje snad každý z nás. Je to především nástroj pro snad-

nou a rychlejší komunikaci. S rozšířením internetu je však velmi snadné nechat svůj 
počítač, a tedy i cenná data, napadnout zákeřnými viry, různými trojskými koni a dal-
šími virtuálními potvorami. Tvůrci těchto „prográmků“ to rozhodně s Vámi nemyslí 
dobře. Chtějí se nabourat k Vašim důvěrným datům a informacím. Pokud ne to, tak 
Vám alespoň chtějí znepříjemnit život. Taková datová výměna, která pak mezi Vašim 
a dalším počítačem probíhá, jistě zpomaluje Vaše internetové toky a tedy i rychlost 
připojení. Totéž se může dít i v případě neškodných informací, které si odesílají auto-
maticky různé sociální sítě, diskusní fóra apod. To vše bez Vašeho vědomí! Vědci a 
renomovaní odborníci prokázali, že takto softwarově poškozený počítač má více jak 
80% z nás.  

Z tohoto důvodu je třeba pravidelně provádět údržbu každého počítače. Zaručeně o 
spoustě výše popsaných procesů ani nevíte.  

Družstvo Eurosignal, které je jedním z poskytovatelů internetového připojení 
v našem okrese, se rozhodlo proti tomuto bojovat. Všem nově připojeným nyní nabízí 
odvirování PC zdarma. Pan Tomáš Smrž z jejich centrály nám k tomu řekl: „Naši zá-
kazníci se vždy diví kolik škůdců v tom svém železe měli. Pak jim samozřejmě internet 
nejde tak rychle, jak by mohl. My na firmě máme jak zkušený personál, tak softwarové 
vybavení, které s těmito škodlivými programy zamete.“ 

Tuto službu jsme tedy vyzkoušeli i my sami a byli jsme velmi překvapeni. Rychlejší 
bylo stahování videí z youtube, nahrávání fotek na Facebook nebo stahování objem-
ných souborů z datových uložišť. Nejvíc to však bylo poznat na samotném prohlížení 
internetu. Něco tedy na tom, že viry ovlivňují rychlost internetu, opravdu bude. 

-ered- 
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TJ Sokol Nový Knín – oddíl badmintonu 
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Do nové sezóny vstoupili mladí hráči a hráčky velice úspěšně. Z prvních 
tří krajských turnajů Grand Prix kategorií U – 13, U – 15 a U – 17 jsme 
přivezli celkem osm medailí! V kategorii U – 13, i přes velkou marodku 
zabojovala naše děvčata ve čtyřhrách. Jedenáctileté dívky Marcelka Hrubá a 
Adélka Brejchová získala třetí a druhé místo. Ve dvouhrách doplatila na 
těžký los především Adélka, přesto postup mezi nejlepších osm hráček a 
celkové 5. – 6. místo v této náročné kategorii, plné starších a mnohem zku-
šenějších soupeřek je úspěch. Marcelka potom ve dvouhře skončila na 9. – 
12. příčce. O první body do celostátního žebříčku se popralo i družstvo starších žáků v kategorii 
U – 15. I tady jsme sbírali medaile ve čtyřhře. Honza Holeček spolu s Tomášem Kadlecem získali 
třetí místo a Michal Šolc s Dominikem Brejchou jen o vlásek unikli semifinálové účasti. Za zmín-
ku ještě stojí výborné čtvrté místo ve dvouhře Honzy Holečka. Jinak ve dvouhrách se všichni naši 
hráči vešli do první desítky. Barbora Dolejšová se také umístila na pěkném devátém místě. Kate-
gorie U – 17, které jsme se zúčastnili vůbec poprvé a jeli jsme na zkušenou, přinesla řadu překva-
pení. Ve čtyřhrách dokázal Dominik Brejcha spolu s Michalem Šolcem získat bronzovou medaili a 
Honza Holeček dokonce stříbrnou. Vynikajícího výsledku dosáhl Honza ve dvouhře, ve které po 
velkém boji postoupil do semifinále, kde sice prohrál, ale v souboji o třetí místo nezaváhal a bron-
zovou příčku si již nenechal vzít. Turnaje Grand Prix se konali na Kladně a zmínka o naší účasti 
proběhla i v Kladenském deníku. Dalším turnajem, kterého jsme se zúčastnili, byl celostátní turnaj 
dvouher Hamr Prague Open s mezinárodní účastí. Výborného výsledku dosáhl v kategorii U – 9 
Max Píša, který v konkurenci 30 hráčů obsadil vynikající páté místo. V kategorii U – 11 si velmi 
dobře vedl Jirka Hondlík, který z pěti odehraných zápasů dokázal tři vyhrát. I přes tento výborný 
výsledek se díky horšímu skóre posunul na 15. místo. Za účasti nejlepších hráček a reprezentantek 
v kategorii U – 13 naše dívky Adélka Brejchová a Míša Smělá obsadily 16. a 21. místo. Do abso-
lutní špičky nám ještě něco chybí, ale naše děvčata v této kategorii budou hrát ještě dva roky a tak 
na odstranění herních a pohybových nedostatků bude ještě dost času. 

Všem našim hráčům a hráčkám k dosaženým výsledkům srdečně gratuluji a přeji další podobné 
úspěchy v listopadových turnajích. 

M. Holečková 
 
 

 

Naši medailisté. Zleva 
Adéla Brejchová stříb-
ro čtyřhra U-13, Domi-
nik Brejcha bronz čtyř-
hra U-17, Jan Holeček 
stříbro čtyřhra U-17, 
bronz dvouhra U-17, 
bronz čtyřhra U-15, 
Tomáš Kadlec bronz 
čtyřhra U-15, Michal 
Šolc bronz čtyřhra U-
17. 
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● Rozpočtové opatření č. 9. Celková výše pří-
jmů se zvýšila o částku poskytnutou Liberec-
kým krajem k částečnému odstranění škod 
po povodních a o příjmy z prodeje zboží 
v cestovním ruchu, výdaje se zvýšily přede-
vším o částky, které budou poskytnuty ja-
ko: - příspěvek na děti do předškolního zaří-
zení, - předpokládaná úhrada makety zříceni-
ny hradu Ostromeč a její instalace do Chotil-
ského muzea, - úhrada společnosti Fair Care 
s.r.o., za zpracování podkladů pro dotaci na 
vybudování Drtinovy rozhledny, - opravy 
místních komunikací po povodni. 

● Žádosti o povolení plovoucího zařízení 
(mola) a hausbótu ve Smilovické zátoce. 

● Nabídku v hodnotě 133 tisíc na projektové 
práce – prováděcí dokumentace pro provede-
ní stavby Drtinovy rozhledny na Besedné 

● Žádost na uspořádání veřejné sbírky na do-
stavbu Drtinovy rozhledny na Besedné.  

● Změnu č. 2 územního plánu obce Chotilsko .  
● Zprávu o průběhu výběrového řízení – veřej-

né soutěže na dodávku stavebních prací a 
technologie úpravny vody pro vodovod Cho-
tilsko. 

● Žádost o příspěvek  pro  občanské  sdruže-
ní „Lesní rodinný klub pod Trolím vrchem“, 
na docházku dětí do uvedeného zařízení. 

● Nabídku na provedení elektrifikace v auto-
kempu na Živohošti. 

● Žádost o povolení splátek dlužné částky za 
pronájem veřejného prostranství v auto-
kempu. 

● Nabídku na prohrnování sněhu pro Obec 
Chotilsko. 

● Jmenování inventarizační komise Obce Cho-
tilsko za rok 2013. 

          -OÚ- 

Zastupitelstvo obce na řádném zasedání  
dne 14. 10. 2013 zejména projednalo: 

 

● Nesouhlas Českého klubu zlatokopů s úpravou 
textů na informačních tabulích na naučných 
stezkách.  

● Souhlas Státního pozemkového úřadu Kladno 
s opravou štítu muzea. 

● Předávací protokol a fakturu za zpracování 
projektu Drtinova rozhledna na Besedné. 

● Stanovisko Povodí Vltavy, státní podnik a 
Krajské hygienické stanice Středočeského kra-
je k projektu vrtaná studna na parc. č. 42/12, k.
ú. Prostřední Lhota. 

● Vyjádření Státního statku Jeneč, státní podnik 
v likvidaci k žádosti o vyčištění pozemku parc. 
č. 59/2, k.ú. Prostřední Lhota. 

● Oznámení Katastrálního úřadu pro Středočeský 
kraj, Katastrální pracoviště Příbram o dokonče-
ní obnovy katastrálního operátu a jeho vyložení 
k veřejnému nahlédnutí. 

● Námitku společnosti SWIETELSKY stavební 
s.r.o. proti „Rozhodnutí zadavatele o vyřazení 
z veřejné soutěže“ na dodávku pro stavbu 
úpravna vody v Chotilsku. 

● Sdělení Krajského úřadu Středočeského kraje 
k programu ke zlepšení kvality ovzduší. 

● Sdělení Občanského sdružení Veselý vrch o 
konání 3. ročníku Lhotecké drakiády.  

● Oznámení o dočasném omezení provozu re-
staurace U LÁDI v Prostřední Lhotě. 

● Upozornění ČEZ Distribuce, a.s. na odstranění 
a okleštění stromoví a jiných porostů. 

● Sdělení k umístění reklamní cedule na zábradlí 
pozemku parc. č. 721/2, k.ú. P. Lhota. 

● Žádost MAŠEK ELEKTRO s.r.o. o vyjádření 
ke stavbě zařízení veřejný rozvod elektřiny. 

● Souhlas obce se stavbou ČOV na parc. č. 14, k.
ú. Prostřední Lhota. 

Zprávy ze zasedání zastupitelstva obce  



 

Hrozba těžby zlata je opět zde!!! 

Katastrální úřad pro Středočeský kraj, Katastrální pracoviště Příbram oznamuje, že katastrální 
operát obnovený přepracováním na digitalizovanou katastrální mapu v katastrálním území Chotil-
sko, Křeničná a Hněvšín bude předložen k veřejnému nahlédnutí ve dnech 30.10.2013 - 
13.11.2013 v budově Obecního úřadu Chotilsko. 

Dokončení obnovy katastrálního operátu  

Výzva k okleštění dřevin a porostů 

ČEZ Distribuce, a.s. žádá majitele a uživatele pozemků o pokácení a okleštění stromoví a jiných 
porostů v blízkosti elektrických rozvodných zařízení v termínu do 15.11.2013. Důvodem je zabez-
pečení prostoru provozního zařízení, zajištění bezpečnosti osob, kvalitní dodávky elektřiny a sní-
žení ztrát v sítích.  

Při práci prosím dodržujte bezpečné vzdálenosti od vodičů pod napětím; odstraňování stromoví, 
při kterém by mohla být ohrožena bezpečnost a funkčnost vedení, provádějte pouze se souhlasem 
společnosti ČEZ Distribuční služby, s.r.o. Tato společnost také sama provede nutné odstranění či 
okleštění dřevin v případech, kdy to ve výše uvedeném termínu neprovede sám majitel nebo uživa-
tel pozemku. 

 -ČEZ Distribuce, a.s.- 

Bude jarmark, bude stromeček, bude Mikuláš! 

Vzhledem k termínům vydávání Zpravodaje, které nezaručují včasné informování o akcích při-
pravovaných na závěr roku, dáváme předběžně na vědomí, že: 
► v sobotu 23. listopadu 2013 od 14:00 hod. výroba vánočních ozdob s předvánočním poseze-

ním v Chotilském muzeu  
► v sobotu 30. listopadu 2013 v 16:00 hod. bude probíhat slavnostní rozsvícení vánočního stro-

mu v Chotilsku 
► v sobotu 7. prosince 2013 navštíví naše děti i s jejich doprovodem Mikuláš se svým tradičním 

doprovodem a samozřejmě i s kupou dárků. Jako každým rokem připraví děti na setkání 
s Mikulášem divadelní představení. O čase a místě setkání budeme informovat. 

Takže si nezapomeňte tyto dny vyhradit k účasti. Budete vítáni.                                          -ZO- 

spol. s r.o. 
se sídlem Příbramská 506, 263 01 Dobříš 

vyp lác í 
ve dnech 25. 11. – 13. 12. 2013 v době od 8:30 do 14:30 hodin 

nájemné za  pozemky 
v kanceláři společnosti na výše uvedené adrese. 

Zemědělská společnost Dobříš 

Vážení občané,  
chtěl bych vás stručně seznámit s historií 

průzkumu zlata v Mokrsku, který začal již 
v roce 1980, ukončen byl potom v roce 1990, 
ale již v roce 1988 se schylovalo k následné 
těžbě a byly zahájeny geologické průzkumy pro 
uložiště rozemletého rmutu. Po velice bouřli-

vém ohlasu občanů a změny režimu v roce 1989 
tlak na těžbu nakonec umlknul a tehdejší minis-
tr životního prostředí Vavroušek a po něm Mol-
dán se rezolutně postavili proti těžbě v Mokrsku 
i jiných lokalitách. Ložisko bylo tedy v roce 
1992 povolením báňského úřadu v Příbrami 
zajištěno.  



 

Netrvalo však dlouho a tehdejší ministerstvo 
hospodářství vypsalo mezinárodní tendr pro 
vyhledávání zlata v České republice. Vítězem 
se stala Firma Mindev, která byla založena An-
glickou firmou RTZ. Opětovně došlo 
k masivním protestům ze strany občanů i od-
borníků, mezi kterými byli profesor Rudolf Za-
hradník, RNDr. Miloš Kužvart, JUDr. Andres, 
Ing. Filka, Sdružení na ochranu krajiny přírody 
Slapského jezera a mnoho dalších. I sami po-
slanci byli překvapeni, co se tu vlastně děje. Na 
jednom hospodářském výboru jsme vystupovali 
společně s tehdejším ministrem životního pro-
středí Ing. Bendou a dohadovali se, zda dle jeho 
rozhodnutí musí v kraji zmizet jeden kopec ne-
bo jich musí zmizet víc, aby se jednalo o zásad-
ní změnu reliéfu krajiny. Firmě nakonec prů-
zkum přidělen nebyl rozhodnutím dalšího mi-
nistra životního prostředí Ing. Jiřího Skalické-
ho. Zdůvodnění znělo, že již byl průzkum 
v oblasti Mokrsko dokončen a není důvodu pro-
vádět další. 

Konkrétně cituji: … „průzkumné práce, které 
zjistily ložiskový potencionál dané lokality a 
posloužily k vyčíslení bilančních a nebilančních 
zásob, již byly provedeny v dostatečné míře. 
Ložisko je z hlediska geologicko-ložiskového 
poznání dostatečně prozkoumáno na úroveň 
vyhledaných zásob. Podrobnější průzkum na 
úroveň prozkoumaných zásob by již byl přípra-
vou ložiska na těžbu. Ta však v dané lokalitě 
není, vzhledem k současnému stavu poznání 
žádoucí“. Takto byl tedy 28.2. 1997 ukončen 
vleklý a únavný spor o provádění průzkumu 
v Mokrsku.  

Nejednalo se však jen o Mokrsko, ale i o 
Kašperské Hory, Petráškovu horu ve Hvožďa-
nech a další místa v Čechách. Cena zlata se 
tehdy pohybovala okolo 300 dolarů za troyskou 
unci. Celé věci též pomohlo založení sdružení 
Čechy nad zlato, ve kterém jsme členy dodnes. 
A i v dnešní době toto sdružení vnáší do našich 
problémů naději, že v tom nejsme sami.  

Mohli jsme si tedy vydechnout, protože další 
vláda Miloše Zemana v čele s ministrem život-
ního prostředí Milošem Kužvartem a dalšími 
poslanci, mezi které patří i Mgr. Jan Bláha, sou-
časný místostarosta města Dobříše, prosadila na 
základě problémů v Rumunsku a latinské Ame-
rice zákon o zákazu používání kyanidového 
louhování nerostů v ČR.  

Tento zákon včetně surovinové politiky státu 

platí až do dnešní doby. Dnes se však cena zlata 
pohybuje okolo 1300 dolarů za troyskou unci a 
především proto je tlak na další povolování prů-
zkumů jak v Okrsku, tak i Kašperských Horách 
a Hvožďanech. Dle našich zákonů může o prů-
zkum požádat každý, kdo splní stanovené pod-
mínky, a tak se to také děje. V roce 1995 jsme 
se obrátili na Poslaneckou sněmovnu se žádostí 
o pomoc. Bylo nám odpovězeno, cituji: „Vá-
žený pane starosto, naše stanovisko k záměru 
těžby zlata v oblasti Mokrska je negativní 
s ohledem na rizika spojená s kyanidovým lou-
hováním a vysokým obsahem arsenu v tamní 
rudě a také s ohledem na hrozící devastaci kraji-
ny. Současně je však třeba konstatovat, že Par-
lament nemůže činit žádná opatření, která by 
tomuto záměru bezprostředně bránila. Rozhod-
nutí přísluší orgánům státní správy. 
S pozdravem Ing. Josef Effenberger místopřed-
seda.“  

Tenkrát jsme neuspěli, ale velice dobře víme 
a shodli jsme se na tom i s paní starostkou Kaš-
perských Hor a paní starostkou Hvožďan i dal-
šími členy sdružení Čechy nad zlato, že pokud 
by poslanecká sněmovna umožnila obcím právo 
veta v těchto věcech rozhodnout, bylo by za pět 
minut po problému a nám by se žilo po těch 
desetiletích nejistoty přímo královsky i bez sli-
bovaných hromad peněz z případné těžby zlata. 
Tento fakt by však paradoxně mohl pomoci i 
těžařům, v místě kde by se dohodli s obcí a ob-
čany, by měli cestu volnou, samozřejmě za pod-
mínek určených státní správou.  

Bohužel tomu tak není a tak jsme obdrželi 
oznámení o zahájení stanovení průzkumného 
území Mokrsko vydané dne 29.5. 2013 a jede-
me v tom znovu. Toto řízení bylo dne 25.7. 
2013 přerušeno a firma byla vyzvána, aby dopl-
nila některé podrobnosti průzkumu. Co to zna-
mená pro nás? Jak to dopadne? To si nikdo 
dnes netroufne odhadnout a jenom nás to uvádí 
do další nejistoty a naprosto zbytečně jsme neu-
rotizováni a nutně si připadáme jak ti poslední, 
kteří budou o této věci rozhodovat díky našim 
skvělým zákonům.  

I skutečnost, že firma by podle současného 
horního zákona odevzdala nejvýše 10 % 
z celkově vytěženého objemu nerostu, nakonec 
znamená, že cena zlata je pouze cena té těžby 
samotné. Nechceme v Mokrsku povrchový důl 
ani doprovodné provozy. Naše krajina je nám 
drahá nade vše a nic ji nemůže vyvážit. Jsou 



 

Vážení spoluobčané, 
i přes veškeré výzvy a snahy občanů Chotislka nebyla dosud ministerstvem životního prostředí 
zamítnuta žádost o povolení k těžně firmě Astur Bohemia na Mokrsku. Proto jsme se rozhodli 
pokračovat v petici, jejíž text byl vypracován letos létě. Pokud máte zájem nás v boji proti těž-
bě zlata podpořit podpisem petice, umístili jsme podpisové archy v Informačním centru v Mu-
zeu v Chotilsku a v potravinách v Prostřední Lhotě na návsi. Bližší informace o dalších podpi-
sových místech najdete na www.facebook.com/Mokrsko. 

ing.Jiří Bendl 
předseda sdružení Veselý vrch 

PETICE 
dle čl.18 Listiny základních práv a svobod a zákona č.85/1990 Sb. o právu petičním 
 

Občané Chotilska, regionu střední Vltavy a okolí, tímto žá-
dají Ministerstvo životního prostředí o zamítnutí žádosti o po-
volení pro průzkum výhradních ložisek zlata Mokrsko, 
Mokrsko – východ a Prostřední Lhota - Čelina firmě Astur 
Bohemia s.r.o. 
 
Vzhledem k dostupným informacím o zahájení řízení – stanovení průzkumného úze-

mí Mokrsko - odmítáme jakékoliv aktivity, které by mohly vést k povrchové těžbě 
zlata z důvodů: 

1.  naší povinností je chránit životní prostředí 
2.  dotčené území se nachází v rekreační oblasti v těsné blízkosti 

Slapské nádrže    
3.  povrchová těžba by vedla k narušení přírodního charakteru úze-

mí 
4.  jsme přesvědčeni, že zlato pod zemí má zůstat příštím genera-

cím. 
Svým podpisem vyjádříte souhlas s touto peticí! 
Podpisové archy jsou k dispozici v Informačním centru Muzeum Chotilsko a 

v potravinách na návsi v Prostřední Lhotě. 
Autorem petice je OS Veselý vrch IČO 26556570.  

zde naše domovy, které si všichni lopotně budo-
vali a zvláště potom mladí, z nichž se někteří i 
zadlužili, aby mohli bydlet v blízkosti Prahy a 
zároveň Slapského jezera. Jezdí sem mnoho lidí 
na chaty a chalupy, kteří zde mají druhý domov 
a mají zdejší kraj rádi. Nevím, jak jste na tom 
vy, ale já svůj názor na to, že se má Mokrsko 
nechat budoucím generacím, při využití šetrněj-

ších technologií k životnímu prostředí, které při 
dnešním tempu pokroku věda zcela jistě přine-
se, nemohu ani po 24 letech změnit. Pokud však 
většina našich občanů bude s průzkumem a ná-
slednou těžbou v současnosti souhlasit, nezbývá 
mi nic jiného, než to respektovat. 

Jiří Štástka, starosta Obce Chotilsko 



 

Veřejná schůze občanů  

DESATERO NEBEZPEČÍ, PROČ OBČANÉ ODMÍTAJÍ 
TĚŽBU ZLATA NA MOKRSKU: 

  1. cca 9.000 tun jedovatého arsenu v zemi 
  2. těžba s použitím jedovatého kyanidu  
  3. hrozící zamoření Vltavy, která teče v těsné blízkosti naleziště 
  4. neúnosné zvýšení prašnosti (nutné rozemílání vytěžené horniny) 
  5. nevratné zničení rekreační oblasti Povltaví (jedná se o povrchový důl) 
  6. na místo krásných údolí uložiště nebezpečných odpadů na desítkách hektarů 
  7. likvidace zemědělství v širokém okolí 
  8. zamoření spodních vod 
  9. rekultivace, kterou budou platit příští generace 
10. maximálně 10 tun zlata pro Českou republiku a 90 tun zlata pro zahraniční těžařské společ-

nosti  
=> stojí nám to opravdu za to ? 

Dne 12.10.2013 se uskutečnila veřejná schů-
ze, jejímž hlavním bodem bylo stanovení prů-
zkumného území Mokrsko (Mokrsko, Mokrs-
ko – východ, Prostřední Lhota – Čelina). Veřej-
ná schůze se uskutečnila v sálu hotelu Atlantida 
na Staré Živohošti a její organizace se ujala 
Obec Chotilsko. Ačkoliv toto setkání 
k průzkumu zlata se konalo po velmi dlouhé 
době, potvrdil se obrovský zájem občanů o tuto 
problematiku. Drtivá většina občanů s průzku-
mem a následnou těžbou zlata v Mokrsku 
v minulosti nesouhlasila. Sál hotelu zaplnilo 
téměř 300 lidí. Na některé již nezbylo místo 
k sezení, tak museli bohužel více jak tři hodiny 
stát. 

K účastníkům promluvil především bývalý 
ministr životního prostředí RNDr. Miloš 
Kužvart, který seznámil přítomné s histo-
rií tvorby zákonů a se současným stavem i tím, 
jak se bránit aktivitám těžařů. Prof. Luboš Ba-
bička pak informoval o možných varian-
tách vyluhování horniny. JUDr. Helena Janta-
čová vysvětlila lidem právní postupy z hlediska 
stávajících zákonů a právní aspekty povolování 
průzkumu. Setkání se zúčastnila paní starostka 
Kašperských Hor Bohuslava Bernardová a sta-
rostka Hvožďan paní Markéta Balková, obě 
hovořily o zkušenostech ve svých regionech, 
kde je zájem těžit zlato podobně jako 
v Mokrsku. JUDr. Petr Kužvart, právník Sdru-
žení Čechy nad zlato vysvětloval lidem právní 
procedury správních a dalších řízení v minulosti 
případné možné budoucí kroky. Místostarosta 
Dobříše Mgr. Jan Blaha hovořil o zkušenostech 

z minulosti, kdy se jako poslanec Poslanecké 
sněmovny ČR zúčastnil schvalování zákonů, 
které v současnosti nepočítají s těžbou v Mokrs-
ku ani loužení kyanidem. Tyto zákony jsou 
však připravené a zpracované v novelizaci a 
mohlo by podle nich dojít k možnosti otevření 
povrchových dolů nejenom na Mokrsku, ale i 
v jiných lokalitách. Ing. Pavel Filka se pokusil 
spočítat množství vytěžené horniny. Dle těchto 
výpočtů se jedná o miliony kubíků, které by se 
musely vytěžit, rozemlít, vyluhovat a zno-
vu někam uložit. Pan Jindřich Ešner, předseda 
sdružení Šumava nad zlato promluvil o petici 
na Šumavě. Ing. Jiří Bendl, předseda občanské-
ho sdružení Veselý vrch informoval přítomné o 
stavu petice proti povolení průzkumu v Mokrs-
ku, která vznikla v létě letošního roku a byla 
odevzdána na Ministerstvo životního prostředí 
s cca třemi tisíci podpisy. Petice není doposud 
uzavřena a další podpisy pořád ještě přibývají.  

V diskuzi potom jednotliví občané poukazo-
vali na nesmyslnost průzkumu a následné těžby 
v Mokrsku. Nejčastěji diskutovaným tématem 
byly následující skutečnosti: arsen (který se zde 
hojně vyskytuje v hornině jako doprovodný 
prvek zlata), blízkost nejenom řeky Vltavy, ale i 
Prahy a celkově krásná krajina Středního Povl-
taví. Bylo poukazováno na skutečnost, že pří-
padný příjem do státní pokladny (potažmo do 
obecního rozpočtu) by byl dle současného hor-
ního zákona nejvýše 10% z celkově vytěženého 
zlata, což je zanedbatelná částka vzhledem ke 
zničení krajiny, případnému zamoření spodních 
vod a znečištění ovzduší a v návaznosti na to 



 

ohrožení lidského zdraví. Jeden z diskutujících 
občanů dokonce nabádal obrátit se na kanad-
skou vládu, protože o Mokrsko má zájem ka-
nadská firma.  

Závěr z veřejné schůze byl ten, že drtivá 
většina místních obyvatel je proti aktivitám 
vedoucím k těžbě zlata v Mokrsku. Lidé to 

dali jasně najevo i při tomto setkání na Staré 
Živohošti, kde taktéž vyjádřili svůj nesouhlas 
podpisem otevřeného dopisu adresovaného pre-
zidentu České republiky a ministru životního 
prostředí. Otevřený dopis prezidentu republiky 
byl předán osobně dne 14.10.2013 při jeho ná-
vštěvě města Příbram.                              -OÚ- 

kdo si chce udělat reálný názor na problematiku těžby zlata v Mokrsku nebo jinde v ČR. 

1.  Otázka legislativy pro průzkum a těžbu zlata 
Česká legislativa značně zaspala. Současný "horní zákon" je založen na socialistické filosofii, 

podle které vše, co se ve státě vyskytuje, patří státu bez ohledu na to, kdo to vytvořil nebo kdo to 
využívá. Tak se dívá i na znalosti o vlastnostech podzemního nerostného bohatství. Ať průzkum 
dělal kdokoliv, výsledek patřil státu. To ale dnes už není pravda.  
Český horní zákon také nezná pojem nehmotného majetku, což jsou v případě nerostného bohat-

ství znalosti o místě a formě výskytu nerostných surovin v podzemí, čili KNOW-HOW. To rozdá-
vat zadarmo zahraničním subjektům je případ pro trestní zákoník. Hodnota tohoto know-how je 
mnohem vyšší, než náklady na průzkum ložisek, a s takovým know-how se obchoduje na světo-
vých trzích.  
V této souvislosti je český horní zákon v příkrém rozporu s českým zákonem o zadávání veřej-

ných zakázek, a zadání průzkumu je takovou zakázkou.  
2.  Základní technické informace o technologii těžby zlata 
Ve známých českých ložiscích se zlato vyskytuje ve formě disperze, čili velmi jemně až mikro-

skopicky rozptýlené. Z takových ložisek lze zlato získat jedině vytěžením rudy a vyluhováním 
celého množství této rudy vhodným rozpouštědlem. Tak například uran se vyluhuje kyselinou síro-
vou, zlato kyanidem. Protože kyanid je velmi jedovatý, hledají se jeho méně nebezpečné náhražky, 
ale to je dosud jen v laboratorním měřítku (např. deriváty cukru).  
Ekologická nebezpečí při těžbě dispergovaného zlata jsou tři. 
První je samotná těžba velkého množství rudy, jedná se totiž o miliony tun rudy. S tím je spojeno 

nebezpečí obnažení dalších látek, provázejících zlato, jako je např. arzén. 
Druhou je drcení těchto milionů tun na jemný prach, aby mohlo vyluhování vůbec fungovat. Ru-

du lze drtit v místě těžby a pak dopravovat na místo vyluhování hydraulicky nebo pneumaticky, to 
ale působí znečistění vod nebo ovzduší. Rudu lze dopravovat v nerozemletém stavu, ale to je mož-
né pouze mechanicky. Tak např. v případě Mokrska by se jednalo o 360 000 jízd dumperů s nákla-
dem 50 tun, což vyžaduje speciální silniční síť až do místa vyluhování. Nebezpečím je prašnost a 
obtěžování hlukem 24 hodin denně. 
Třetím nebezpečím je samotné vyluhování, z kterého ale odpadá kal v množství původní rudy, 

zvýšeném o podíl vody z hydraulického zpracování. Vyluhování v případě Mokrska nemůže být 
vzhledem k toxicitě prováděno v místě těžby, ale v dostatečné vzdálenosti od vodních toků. Pak je 
třeba vyřešit otázku, kam s těmi miliony tun zbylého kalu. 
3.  Závěr  
Je patrno, že v českých podmínkách hustého osídlení je popsaná technologie nepoužitelná, a tak to 
zůstane ještě po velmi dlouhou dobu. Dosavadní blokaci těžby zlata kyanidovým vyluhováním je 
třeba zachovat ještě nejméně po dvě generace. 
Občanské aktivity na ochranu přírody a lidí je třeba mířit dvěma směry: legislativním a ekologic-
kým. Rizika spojená s těžbou jsou nesmírná a možné škody nevyčíslitené. 

                       -Ing. Pavel Filka, CSc.-  

Co by měl vědět každý,  



 

Mokrsko – žádost společnosti Astrur Bohemia s.r.o. o stanovení průzkumného 
území Mokrsko pro výhradní ložiska zlata 

Průzkum v případě pozitivního výsledku je následován těžbou, žádná příčetná firma neutratí 
stamiliony korun s jistotou, že tyto prostředky nebude usilovat získat zpět ve formě zisku 
z případné těžby. Vzhledem k stále velmi vysoké ceně zlata na světovém trhu (za trojskou unci cca 
1260 US dolarů) se dá předpokládat, že tento „doprůzkum“ bude mít jednoznačný závěr TĚŽIT.
              

Proto je nezbytné mít na paměti, že souhlasem ústředního orgánu státní správy ochrany životní-
ho prostředí s geologickým průzkumem se v případě následující žádosti o povolení těžby a jejího 
zamítnutí stát – Česká republika – vystavuje významnému riziku arbitráže, kdy minimálně vynalo-
žené prostředky na průzkum bude odmítnutý žadatel o těžbu žádat vrátit, případně i další škody 
(nezrealizovaný vysoce lukrativní záměr – čili žádat po naší republice i ušlý zisk…)  

 
Hlavní argumenty proti povolení průzkumu:  

1.  Bere v úvahu MŽP, jakým způsobem se v případě těžby vyrovná žadatel s 9.000 tunami arsenu, 
který na ložisku Mokrsko – západ provází cca 40 tun vytěžitelného zlata? Pokud bude nutné na 
jemnost cca 0,074 mm rozemlít 30 milionů tun zlatonosné horniny a dalších 20 milionů tun 
odvézt na odvaly, arsen ve formě jemného prachu zatíží okolí svým vzdušným přenosem. 
V případě dostatečného zkrápění těžebny i dopravníků a úpravny bude trvale vznikat množství 
toxických odpadních vod s jistotou průsaků a znečištění podzemních vod v širokém okolí těžby 
a úpravny. 

2.  Jakým způsobem bude zajištěna ochrana krajinného rázu dle zákona č. 114/1992 Sb. O ochraně 
přírody a krajiny, kdy jen na lokalitě Mokrsko – západ by těžbou vznikl lom o rozměrech 400 x 
600 metrů a hloubce 200 metrů?  

3.  MŽP jako ústřední orgán státní správy ochrany vod má za povinnost chránit vodárensky využí-
vaný tok Vltavy. Ten se od budoucího lomu nachází ve vzdálenosti 200 metrů. Dno lomu bude 
zasahovat cca 150 metrů pod současnou úroveň Slapské nádrže. 

4.  V čem se změnily za 20 let atributy této těžby (technologie otevřeného povrchového lomu, ne-
zbytnost mletí horniny na jemnost pudru)? Jáma zůstane jámou, rozemletí desítek milionů tun 
horniny je i nadále technologicky nevyhnutelné, a zda místo kyanidu bude k loužení použita 
např. thiomočovina znamená z hlediska ekotoxikologického totéž: do životního prostředí bude 
zavlečeno obrovské množství toxických chemikálií a jejich interakcí s louženou rozdrcenou 
zlatonosnou rudou (kovnatost v průměru 1,8 až 2 g Au/tunu) – zlatonosným arsenopyritem - 
budou vznikat vysoce toxické sloučeniny. Jde o prokázané mutageny, karcinogeny a teratogeny.  

5.  V průběhu těžby je každý podnikatel povinen vytvářet fond na rekultivaci. Zvláštností této lo-
kality je vysoká toxicita po rozemletí desítek tisíc tun zlatonosného arsenopyritu. Čili po ukon-
čení rekultivací přejde – dle platné právní úpravy – povinnost péče, údržby a monitoringu pře-
devším odkališť na stát, resp. na obec. Kde na to naši potomci TRVALE budou brát peníze?  

6.  Jak ústřední orgán státní správy ochrany přírody zajistí nenarušení přírodního prostředí nejvyšší 
kategorie ochrany přírody – NPR Vymyšlenská pěšina a NPR Albertovsko-Drbákovské skály? 
V blízkých Smilovicích je lokalita soustavy NATURA 2000 a ptačí oblast. 

7.  V rámci pět let trvajícího geologického průzkumu bude provedeno celkem 10 000 metrů vrtů o 
hloubce 100 až 300 metrů. Geologický průzkum na konci 80. let minulého století nepříznivě 
ovlivnil kvalitu a množství podzemních vod. Povolením těchto dalších geologických průzkum-
ných prací může dojít k dalšímu ohrožení zdrojů podzemní vody.   

-RNDr. Miloš Kužvart- 



 

Novoknínský zpravodaj                                    22                                                        říjen 2013 



 

Milí spoluobčané, v novém čísle Mokrovratského zpravodaje najdete aktuál-
ní informace o činnosti zdejšího zastupitelstva, naší Základní a Mateřské školy Mokrovraty, o činnos-
ti TJ Mokrovraty a dalším dění v obci. Přejeme hodně zdraví a pohody v nadcházejících dnech.  

Zprávy o činnosti zastupitelstva obce 
Usnesení ze zápisu č. 6/2013 

z  jednání Zastupitelstva obce Mokrovraty 
konaného dne 2.10.2013 v zasedací místnosti 

Obecního úřadu v Mokrovratech 92 
 

Usnesení č. 6-01/2013 
Zastupitelstvo obce Mokrovraty 

v o l í  zapisovatelku JUDr. Veroniku Kučíko-
vou a jako ověřovatele zápisu pana Karla Kalá-
ta a paní Hanu Kottovou. 

Výsledek hlasování:  
Pro: 5 hlasů    Proti: 0 hlasů    Zdržel se: 0 hlasů 
 

Usnesení č. 6-02/2013  
Zastupitelstvo obce Mokrovraty 

s c h v a l u j e  program jednání zastupitelstva 
obce dne 2.10.2013 takto: 
1) Žádost o udělení výjimky z počtu žáků 
2) Převedení pozemků č.parc. 674/1-674/6 v k.

ú. Mokrovraty ze Středočeského kraje na 
Obec Mokrovraty 

3) Diskuse 

Výsledek hlasování:  
Pro: 5 hlasů    Proti: 0 hlasů   Zdržel se: 0 hlasů 
 

Usnesení č. 6-03/2013 
Zastupitelstvo obce Mokrovraty 

s c h v a l u j e  udělení výjimky z průměrného 
počtu žáků ZŠ Mokrovraty, a to z počtu 24 na 
23 žáků.  

Výsledek hlasování:  
Pro: 5 hlasů    Proti: 0 hlasů   Zdržel se: 0 hlasů 
 

Usnesení č. 6-04/2013 
Zastupitelstvo obce Mokrovraty 

s o u h l a s í  s budoucím převodem pozemků č.
parc. 674/1, 674/2, 674/3, 674/4, 674/5 a 674/6 
v k.ú. Mokrovraty dle GP č. 744-22/2013 ze 
dne 8.7.2013 z majetku Středočeského kraje do 
majetku Obce Mokrovraty.  

Výsledek hlasování:  
Pro: 5 hlasů    Proti: 0 hlasů   Zdržel se: 0 hlasů 
 

                                      Stanislava Ecklová 
                                         starostka obce 

Aktuality z naší školy 
  4. 11. 2013 – třídní schůzky od 15.00 hodin – ZŠ 
19. 11. 2013 – divadlo „Šašek a čert“, cena 50,- Kč – ZŠ i MŠ 

 

V měsíci říjnu se žáci již plně zapojili do vyučovacího procesu.   
 

Dne 1. 10. 2013 navštívily děti z MŠ i ze ZŠ místní knihovnu. Po zajímavé besedě s paní kni-
hovnicí Blankou Sainerovou si žáci vypůjčili knihy k mimočítankové četbě. Doufáme, že tato akce 
vzbudí u dětí zájem a chuť ke čtení. Zároveň bychom touto cestou paní knihovnici rádi poděkova-
li. 6. 10. 2013 děti ze ŠD a z MŠ ozdobily svými výrobky draků okolí fotbalového hřiště, na kte-
rém se konala již tradiční drakiáda. 15. 10. 2013 k nám zavítaly děti z MŠ Korkyně a oplatily nám 
návštěvu u nich ve školce i na jejich novém hřišti.  

 

Teplé a přívětivé počasí měsíce října využili děti a žáci naší školy k dlouhodobým pobytům ven-

 

  

     ř í j e n   2 0 1 3  

Mì s í č n í k  p r o  M o k r o v r a t y ,  
 P o u š t ì  a  o k o l í 



 

ku i k získávání poznatků o podzimní přírodě. 
 

Nadcházející měsíc listopad pro nás chystá mimo obvyklých povinností i mnoho tvořivé práce 
při přípravě na školní jarmark u rozsvíceného vánočního stromku. Taková práce je pro nás výzvou, 
ve které si děti rozvíjí fantazii, zručnost a tvořivost. Všichni se moc těšíme. 

 

             PhDr. Lenka Havlíčková 
       ředitelka ZŠ a MŠ Mokrovraty 

Do fotbalových soutěží OFS Příbram byla pro ročník 2013-2014 přihlášena za naší TJ Mokro-
vraty dvě mužstva- mužstvo dospělých a mužstvo starší přípravky 5+1. 

V podzimní části nastu-
povali za naši přípravku tito 
hráči: David Spurný, Ondra 
Spurný, Jakub Hrubý, Mi-
chal Hájek, Vojta Diviš, 
Petr Diviš, Vojta Kučík, 
Honza Kučík, Martin For-
máček, Martin Pecka, Mar-
tin Cibula, Oliver Šimkov-
ský, Honza Světlík, Filip 
Jaruška, Adam Jaruška a 
David Jaruška. 

V první části soutěže 
starších přípravek byla 
mužstva rozdělena do čtyř 
skupin. Naše mužstvo se-
hrálo ve skupině “B“ cel-
kem osm zápasů s týmy 
Spartaku Příbram “A“, Da-
lekých Dušník, Nového Knína, Tatranu Sedlčany, ve kterých nastřílelo celkem 24 branek. Po této 
části byl uspořádán turnaj, do kterého byly vybrány týmy podle umístění. Naše mužstvo bylo zařa-
zeno do turnaje, jehož organizací byl pověřen Spartak Příbram a který proběhl dne 12.10.2013. 
Sehráno bylo celkem pět utkání, z toho 4 ve skupině “B“ , kde jsme 1x vyhráli, 2x prohráli a jedno 
utkání skončilo nerozhodným výsledkem. V posledním zápase jsme se utkali o 5. místo 
s mužstvem Spartaku Příbram “B“, které skončilo nerozhodným výsledkem 1:1. K vyrovnání do-
šlo tři minuty před koncem utkání po nešťastném zásahu jednoho z našich obránců, který dopravil 
míč do vlastní branky. O pátém místě v celkovém pořadí rozhodly pokutové kopy, na které jsme 
prohráli 0:3.  

Na základě výsledků tohoto turnaje byla mužstva rozdělena do skupin, ve kterých se dohraje 
druhá část ročníku 2013-2014. Naše mužstvo bylo nalosováno do skupiny “B“ Okresní soutěže, ve 
které se dvoukolově utkáme se Spartakem Příbram “B“ , Dalekými Dušníky, Drahlínem, Spar-
takem Rožmitál a Tochovicemi. Na podzim nás čekají zápasy doma s Dalekými Dušníky, Drahlí-
nem a zajíždíme do Rožmitálu.  

První zápas v “Okresní soutěži“ jsme sehráli 19.10.2013 se Spartakem Příbram “B“ na jejich 
hřišti a naše mužstvo zvítězilo 6:4 (v prvním poločase přitom naši prohrávali 2:4). Branky: Vojta 
Kučík 4, Vojta Diviš 1, Martin Pecka 1. 

Děkujeme touto cestou rodičům, kteří se podíleli na zajištění hladkého absolvování všech zápa-
sů. 

Mužstvo dospělých hraje v podzimní části III. třídy překvapivě dobře a od zahájení soutěže je 
na 3.místě. Po devíti odehraných kolech má na svém kontě 22 bodů, skóre 24:8 a ztrátu dvou bodů 
na vedoucí tým III.třídy, Dublovice.  

Bohumil Petržílek 

K činnosti TJ Mokrovraty  

 



 

Dne 20. října 1963 U Budínku nepřežil 
motonehodu náš strýc,  

pan Stanislav Filipovský  
z Mokrovrat č. 9. Bylo mu 24 let. Stále 
vzpomínají Klikovi ze Staré Huti a Maksy-
niukovi z Dobříše. 
 
 

Mokrovratské mřenky 

Letošní již 4. ročník drakiády se v Mokrovratech konal v neděli 6. října 2013. Celá akce byla 
opět podpořena naší obcí a velmi vydařená. Počasí nám opravdu přálo, bylo krásné slunečné odpo-
ledne, dobrý vítr a žádný déšť. První „drakaři“ dorazili ještě před zahájením, a tak mohla drakiáda 
ve 13.00 hodin začít. 

 Poté co se děti zapsaly u poroty, dostaly kartičku, na kterou sbíraly razítka za účast v soutěžích. 
Za jejich splnění dostaly vždy malou odměnu. Letošní bodovanou disciplínou bylo skládání a há-
zení vlastnoručně vyrobených papírových vlaštovek. Svou šikovnost, zručnost a fantazii děti uká-
zaly při výrobě zvířátek pro zvířátka z přírodnin a podomácku vyrobené modelíny, která měla 
opět, jako každý rok, velký úspěch. Za své výtvory děti dostaly od hajného čaj a sladkou svačinku, 
upečenou organizátorkami akce.  

Velký zájem o soutěžení letos projevili také dospělí. Soutěžilo se v párech ve škrábání a strou-
hání brambor na bramborák, které pak organizátorky upekly a rozdaly.  

Porota také tento rok vyhlašovala ty „nejdraky“ v několika kategoriích: nejkrásnější doma děla-
ný drak létal Péťovi Hubenému a velkým překvapením byl „oživlý“ dráček Tadeášek Zoul.  

Děkuji všem, kteří pomáhali s organizací, všem malým i velkým návštěvníkům za účast a také 
těm, kteří přispěli do kasičky na další akce pro děti.  

Těšíme se na další ročník….!                                                                Petra Soukup Ecklová 

Vzpomínka 
Děkujeme všem přátelům a známým za účast 

na rozloučení s naším manželem a tatínkem 
 Michalem Grizem. 

Děkujeme též za květinové dary a projevy 
soustrasti. 
                                           Rodina Grizova 

Poděkování 

Malí rybáři zaznamenali zajímavé úlovky na 
Dolejšáku. Vítek Volf a Kája Líbalová ulovili 
kapra jako stodola! I Honzík Kučík chytil okoun-
ka a všichni nachytali mnoho karasů….No prostě 
paráda. 

                                                  David Veselý 

Obec Mokrovraty a ZŠ a MŠ Mokrovraty 
 Vás zvou na  

rozsvícení vánočního stromu,  
které se koná 1. adventní neděli 
 1. prosince  2013 v 15.30 hod. 

v parčíku nad prodejnou 
 

Školní jarmark 
Občerstvení zajištěno 

Mokrovratská drakiáda 



 

Poděkování za nové hřiště 
Velice děkuji našemu spoluobčano-

vi, který financoval, zorganizoval a se 
skupinkou sportovních nadšenců vybu-
doval pod parkem před školou 
v Mokrovratech, na místě bývalého 
nohejbalového hřiště, nové antukové 
hřiště pro veřejnost. 

                           Stanislava Ecklová 
 
 

Vepřové hody 
Vepřové hody se v restauraci „U Josefa“ vyvedly. Od dvanácti hodin se dveře v restauraci netrhly 

a hostinský Tonda se pořádně 
oháněl. Jídelníček byl pestrý a 
chutný. Vše nám chutnalo. Když 
se objevil hostinský Tonda s čer-
stvě uzenými klobásami, nebylo 
co řešit. Pivo mělo správnou tep-
lotu, skoro jako ze sedmého 
schodu. Sobota se vydařila, bylo 
nádherné odpoledne. Dalo se 
sedět na terase, tím bylo pivo i 
jídlo příjemnější. Místní, přespol-
ní i rodinky s dětmi si udělali 
příjemný den. Sousedé se trousi-
li, až do večerních hodin. 

Božena Kolářová, Pouště 

 

Vážení spoluobčané Pouští, sousedi, 
před několika dny byly ukončeny práce na rozšíření vjezdu na hlavní silnici na okraji obce ve 

směru ke Staré Huti. Obec zajistila úpravu vozovky a místa pro umístění kontejnerů. Vlastními 
silami jsme dokončili osázení svažitého terénu v prostoru křižovatky. Oblouky byly osázeny skal-
níkem přilehlým, plazivými jehličnany, třemi vysokými jalovci "raketami" a netřesky. Na „de-
koraci“ bylo zakoupeno 5 větších valounů. Rostliny a kameny v celkové ceně Kč 5.000,- zaplati-
li z vlastních prostředků Martin Jánoš a Marie Alexiková. Dovolte, abych jim, za všechny, za 
to touto cestou poděkovala. Částku 9.231,-Kč za další spotřebovaný materiál uhradila naše 
obec (netkaná textilie, kačírek, zahradní substrát, kokosová rohož).  
 

Je nepochybné, že celou akcí byl prostor křižovatky vylepšen a bezpečnost silničního provozu 
se zvýšila. Děkuji všem za spolupráci. 

            Ivana Bergmannová, Pouště 



 

Na přípravě tohoto čísla se podíleli Stanislava Ecklová, PhDr.Lenka Havlíčková, Petra Soukup 
Ecklová, Bohumil Petržílek, Ivana Bergmannová, Božena Kolářová, David Veselý   

a  JUDr.Veronika Kučíková. 

Krátká poznámka k výsledkům dotazníkového šetření 

P r a n o s t i k y  n a  l i s t o p a d  
 

Teplý říjen - studený listopad. 
O Martině po ledu, o vánocích po blátě. 
Svatá Cecilie sněhem pole kryje. 

děkujeme Vám za to, že se svými příspěvky podílíte na konečné podobě Mokrovrat-
ského zpravodaje. Žádáme Vás, abyste Vaše příspěvky posílali na OÚ Mokrovraty 
(mokrovraty@volny.cz), a nikoli na MěÚ Nový Knín, a to pokud možno nejpozději do 
23.dne příslušného kalendářního měsíce.  

Vážení spoluobčané, 
na konci září 2013 skončil termín pro odevzdání ankety, jejíž výsledky mají být zohledněny při 

aktualizaci Rozvojového plánu obce Mokrovraty. Z celkového počtu cca 246 dotazníků se jich 
obecnímu úřadu vrátilo necelých 15%, což je údajně číslo vyšší, než bývá obvyklé v obdobných 
případech (tedy alespoň dle informací od MAS Brdy-Vltava o.p.s. (Místní akční skupiny Brdy-
Vltava, obecně prospěšné společnosti, fungující ve Středočeském kraji, zaměřující se na metodic-
kou a jinou pomoc obcím Dobříšska, Novoknínska a Středního Povltaví)). O výsledcích tohoto 
šetření Vás budeme podrobně informovat po vyhodnocení odevzdaných vyplněných anket 
v některém z příštích čísel Mokrovratského zpravodaje. 

Prozatím bych Vás ráda stručně informovala o tom, jak je hodnocena práce současného zastupi-
telstva naší obce.  

Z celkového množství odevzdaných dotazníků vyplývá, že: 
-    největší počet respondentů hodnotí práci zastupitelstva známkou 2, tj. chvalitebně, a to cca 1/3 

občanů 
-    další nejčastější hodnocení, a to známkou 3, tj. dobře, obdrželi zastupitelé od necelých 28% 

občanů 
-    necelých 14% občanů hodnotí práci zastupitelstva známkou 4, tj. dostatečně 
-    více než 11% obyvatel obce má za to, že práce zastupitelstva je na známku 1, tj. na výbornou 
-    dalších, cca 8% občanů se domnívá, že práce zastupitelstva je nedostatečná a hodnotí ji znám-

kou 5. 
-    více než 5% občanů práci zastupitelstva nehodnotilo. 

Všem, kdo odevzdali ankety, zastupitelstvo děkuje za názory a bude se jimi dále zabývat. 
 

                                            JUDr. Veronika Kučíková 

Vážení spoluobčané, 
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TRADIČNÍ VÁNOČNÍ  
PRODEJNÍ VÝSTAVA 

29.11.2013 – 7.12.2013 
od 9.00 do 16.00 hodin 

V pátek  6.12.2013  od 9.00 do 20.00hodin 

Na naší výstavě můžete zakoupit : 
 

Adventní věnce, svícny a vánoční dekorace,  
háčkované šály a čepičky, paličkované ozdoby,  

výrobky z pedigu z Centra služeb Hvozdy,  
výrobky od malých hasičů z Libčic,  

vánoční perník,  
svícny a bižuterie z přírodních kamenů,  

tašky a doplňky ze sv. Ludmily. 
 
 

Vyhlašujeme dětskou soutěž  
o nejzajímavější perníček. 

Perníčky můžete nosit do muzea do 28.11.2013. 
Vyhlášení soutěže proběhne 6.12.2013  
při rozsvěcení vánočního stromečku. 
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Schůze proti těžbě mokrského zlata v Živohošti 
 Dne 12. října 2013 proběhla v hotelu Atlantida 

v Živohošti veřejná schůze občanů, představitelů 
Chotilska a dalších obcí dotčených hrozící těžbou 
zlata. Na místo konání byl vypraven autobus, který 
vyjížděl z Nového Knína deset minut před čtrnác-
tou hodinou a projížděl vsi, které jsou součástí 
Chotilsko (včetně Mokrska). Řada lidí pak na místo 
konání dorazila svými vlastními auty. 

Oproti původnímu plánu začala o několik minut 
později - tedy několik minut po patnácté hodině; 
důvodem zdržení byla mimo jiné velká účast, která 
vyžadovala přidat do sálu další židle. I tak museli 
někteří účastníci akce stát v zadní části místnosti. 

Hostitelskou obec na schůzi zastupovali zejména 
starosta Chotilska Jiří Šťástka a právní zástupkyně 
Helena Jantačová, dále byli pozváni aktivisté Jiří 
Bendl ze sdružení Veselý vrch, právník a environ-
mentalista Petr Kužvart, geolog a bývalý ministr 
životního prostředí Miloš Kužvart, dále pak zástup-
ci podobně ohrožených obcí, konkrétně paní Mar-
kéta Balková z Hvožďan a Bohuslava Bernardová 
z Kašperských Hor . Přijel i bývalý poslanec Jan 
Bláha (toho času místně příslušné obce s rozšířenou 
působností, tj. Dobříše). Pozváni naopak nebyli 
zástupci těžařské firmy Astur Bohemia; lze očeká-
vat, že se v dohledné době ozvou sami. 
Řečníci se postupně střídali u mikrofonu, na 

závěr byla dána příležitost k diskusi i hojně zastou-
pené veřejnosti. Některé informace se v průběhu 
večera opakovaly, jen z různých úst a s různými 
důrazy – snad proto bude lepší pokusit se to, co na 
schůzi zaznělo, uvést souhrnně.  

Současný pokus o získání mokrského claimu je 
už třetí vlnou zájmu o toto ložisko (a podobná lo-
žiska jinde). Poprvé se o těžbě zdejšího zlata uva-
žovalo už za minulého režimu, totiž v 80. letech 20. 
století. Další vlnu zájmu rozpoutalo kolem roku 
1994 tehdejší Ministerstvo hospodářství, které poti-
chu nabídlo těžařským firmám možnost ucházet se 
o průzkum (a následnou těžbu) zlata ve všech tehdy 
známých ložiscích. A konečně třetí pokus se začal 
odehrávat za vlády Petra Nečase. Na nynějším zá-
jmu se podílí i pohyb cen zlata na světových trzích: 
zatímco kolem roku 1995 stála jedna trojská unce1 
tohoto kovu 300 dolarů, dnes je to o 1000 dolarů 
více. 

V současné době je správní řízení přerušeno a 
podle současných zákonů by měly existovat důvo-
dy k zamítnutí žádostí těžařských firem. V Kašper-
ských Horách je zájem o dvě průzkumná území, 

rovněž v případě Hvožďan byly podány dvě žádos-
ti o stanovení průzkumného území. 

Pokud jde o postoj dotčených obcí, v Čechách se 
myšlenka průzkumu a těžby setkává převážně 
s odporem. Existují sdružení Čechy nad zlato či 
Šumava nad zlato. Proti těžbě se dále staví vedení 
Středočeského kraje, jmenovitě hejtman Řihák, 
podobně ani vedení Plzeňského kraje nesouhlasí 
s průzkumem a těžbou v okolí Kašperských Hor. 
Na rozdíl od 90. let 20. století však už není postoj 
k těžbě zcela jednotný – například Zlaté Hory 
(Cukmantl, Zuckmantel) na Jesenicku, postiženém 
krizí a stíhaném už léta vysokou nezaměstnaností, 
jsou pro těžbu ložisek na svém území – slibují si od 
ní pracovní příležitosti. 

Na příští vývoj může mít vliv i to, jak se změní 
surovinová politika státu. V té dosavadní nejsou 
mezi strategickými surovinami, jejichž těžba se 
podporuje, zahrnuty zlato a wolfram; existují však 
snahy toto změnit. O to, že záležitost „zamrzla“, se 
postaraly vládní krize a příprava předčasných vo-
leb. Co se surovinovou politikou státu a Horním 
zákonem, který v současné podobě vylučuje těžbu 
metodou kyanidového loužení, bude dál, může 
záviset i na jejich výsledku. 

Mokrské ložisko je přitom záležitostí s mnohem 
širším dosahem, než se na první pohled může zdát. 
A nejde jen o kyanidy. Tato metoda může být po 
čase zbytečná – v laboratořích je rozpracováno 
loužení pomocí derivátů cukrů, které by v tomto 
směru mohlo být šetrnější. Ani to však nic nezmění 
na tom, že zlato je v ložisku více než hojně dopro-
vázeno arzénem (odhaduje se, že ho tam je 9000 – 
slovy devět tisíc – tun), jehož snad všechny slouče-
niny jsou jedovaté. Nedávno se zjistilo, že tento 
prvek je ještě zákeřnější, než se dosud myslelo – 
působí totiž nepříznivě mimo jiné na DNA2, takže 
pokud by po rozemletí horniny začal unikat do 
prostředí, mohly by se zde začít rodit dementní děti 
a okolní území by začalo vymírat. A to na území 
v rozsahu až stovek čtverečných kilometrů. Vltav-
skou vodou se arzén může dostat do Prahy a třeba i 
do Německa – a pak by bylo „zaděláno“ na mezi-
národní problém. 

Přitom státu z toho nijak závratné zisky neky-
nou: v republice by zůstalo deset procent vytěžené-
ho zlata, tj. pokud by ho v ložisku bylo odhadova-
ných 150 tun, celkem nějakých patnáct tun by zů-
stalo „doma“. (S tím, že by si firma Astur Bohemia 
odvezla do Kanady i 90 % z těch zhruba 9000 tun 
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arzénu, se ale asi příliš počítat nedá – pozn. MH.) 
To zdaleka nestačí ani na zalátání každoročního 
deficitu státního rozpočtu. Každoroční spotřebu 
zlata v průmyslu lze pokrýt recyklací – tato mož-
nost však není dostatečně využívána. Například 
vysloužilé mobily se odvážejí k recyklaci do Nizo-
zemska. Zhruba 300 kg zlata, které se z nich získa-
jí, pochopitelně zůstane tam. Kromě toho ještě 
v roce 1998 prodala (z dnešního hlediska hluboko 
pod cenou) Česká národní banka ze svých zásob 
celkem 50 tun tohoto drahého kovu. 

Pokud jde o petici proti průzkumu a vytěžení 
ložiska v Mokrsku, podařilo se (poměrně narychlo) 
získat kolem 3500 podpisů. Přitom zhruba dvě 
třetiny signatářů netvořili místní obyvatelé - šlo o 
lidi, kteří sem přijeli na dovolenou, a když se obe-
známili s tím, co se zase dostalo na ministerské 
stoly, nevěřícně nad tím kroutili hlavami. Minister-
stvo životního prostředí petici obdrželo 19. srpna, 
shledalo ji po formální stránce v pořádku a konsta-
tovalo, že při rozhodování k ní bude přihlédnuto. 
V záležitosti Mokrska se s ministrem životního 
prostředí Tomášem Janem Podivínským setkal 
geolog a environmentalista Miloš Kužvart. Ten 
údajně sdělil, že za současných podmínek jsou 
splněny podmínky pro to, aby průzkum povolen 
nebyl.  

Pokud jde o taktiku těžařů, jejich snahou je 
uchlácholit veřejné mínění tím, že zatím jde „pou-
ze“ o průzkum. Důležité však je bojovat i proti 
němu, protože pokud by firma povolení k průzku-
mu dostala, ale těžba by byla zamítnuta, těžaři by 
se mohli pokusit vyvolat arbitráž a soudit se o od-
škodné za zmařenou investici, případně i ušlý zisk.  

Těžaři mohou zneužívat i polopravdy – již 
v minulosti se například objevila zpráva, že zde 
kvůli arzénu došlo k pěti amputacím nohou. Při 
podrobnějším zjišťování však vyšlo najevo, že ve 
dvou případech byla na vině cukrovka, pak nějaký 
úraz a v konečném důsledku měla souvislost 
s arzénem jen jedna z nich. (Pozn. MH: Nehledě na 
to, že taková zpráva je v konečném důsledku argu-
mentem proti těžbě. Protože má-li takové zdravotní 
důsledky arzén, který se ze zvolna zvětrávající hor-
niny uvolňuje jen v minimálním množství, co by se 
asi stalo, pokud by hornina byla rozemleta na prá-
šek a onen nebezpečný prvek by začal unikat do 
prostředí v mnohem větším množství?) 

Před závěrem schůze přečetl místostarosta Cho-
tilska Vít Šiška otevřený dopis určený pro prezi-
denta republiky a (zřejmě již příštího) ministra ži-
votního prostředí. Pod tento dopis bylo možno se 
v sále podepsat – a většina přítomných tak zřejmě 
učinila. 

Schůze skončila kolem osmnácté hodiny večer-
ní. Byl tak učiněn první krůček k tomu, aby hrozba 
byla odvrácena. A bude potřeba, aby následovaly 
kroky další – a pokud možno od širší veřejnosti, a 
to nejen z okolí Mokrska. Protože jak řekl Jiří Ben-
dl ze sdružení Veselý vrch, ochrana životního pro-
středí není naším právem; naopak, je povinností 
vůči jak nám samotným, tak vůči našim potom-
kům. 

Miloš Hlávka 
 
P.S.: Trochu obšírněji jsem o průběhu schůze 

informoval v jednom ze svých blogů – konkrétně 
na adrese http://novyknin.wordpress. 

1)   Jedná se o jednotku hmotnosti používanou speciálně pro zlato. Je rovna 31,1034768 gramům, tj. Jeden kilogram 
obsahuje 32,15 trojských uncí. Často se používá též pravopis troyská unce. Název jednotky není odvozen od starově-
ké Tróje, tím méně podle stejnojmenné pražské čtvrti, nýbrž podle francouzského města Troyes, kde se se zlatem 
obchodovalo už ve středověku. 

2)   Podrobněji je tato skutečnost rozebírána v článku na internetové adrese http://www.osel.cz/index.php?clanek=1937.  

TEPfaktor - Chotilsko 
Hledáme schopné pracovníky do našeho kolektivu  
na pozici - uvaděč/ka, uklízeč/ka, obsluha za bar. 

Požadujeme flexibilitu, příjemné vystupování, spolehlivost  
a bezúhonnost. 

V případě zájmu kontaktujte p.Tomáše Chrousta  
na tel. čísle: 606 822 921  

nebo emailu: T.Chroust@seznam.cz 
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Fan Vavřincová 

Začala psát velmi brzy, v devatenácti letech 
(1936) poprvé uveřejnila v Listu paní a dívek na 
pokračování Sally dělá kariéru. V letech 1937-
1948 (do svých 31 let) napsala celkem 25 romá-
nů, takže vydávala většinou 2, ale např. 
v r.1942 i 3 ročně. Současně přispívala do časo-
pisů Ahoj, Ozvěny, Hvězda, Pražanka (zde 
např. v r. 1942 uveřejnila 24 povídek). Největší 
úspěch měly její humoristické romány: Patsy 
tropí hlouposti (1938), Sladká dívka (1940), 
Pozor, zázračné dítě (1941), Zkuste to s motýly 
(1942), Honza je drahoušek (1945), Lépe je být 
pošetilý (1946), Co máte proti osudu (1948). 
Kromě humoristických, psala úspěšné ženské 
romány (většinou pod vlastním jménem Věra 
Němotová), roztomilé dívčí i pro děti. Používa-
la i další pseudonymy (Věra Lorencová, Anna 
Lorencová). 

Po úspěchu „Patsy“ ji seznámil šéfredaktor 
Ahoje Vladimír Peroutka s režisérem Martinem 
Fričem, spolupracovala s oběma na scénáři fil-
mu, kde Patsy přejmenovali na Evu. Film byl 
v r. 1998 oceněn jako nejlepší komedie třicá-
tých let. Pro Friče psala i dialogy k dalším fil-
mům (promítalo se jen pro ni a dostala svítící 
tužku, aby mohla upravovat rozhovory): Hotel 
Modrá hvězda, Armádní dvojčata aj. 
K zfilmování byly připraveny další romány 
(Sladká dívka a Lépe je být pošetilý). 

V pětadvaceti vyhrála anonymní soutěž o 
nejlepší humoristický román r. 1942 - Zkuste to 
s motýly. Pro Československý rozhlas napsala 
v r. 1945 hříčku Nikdy a Musím ti říci, v r. 
1946 hru podle svojí Sladké dívky a Mezi os-
mou a devátou. 

Byla nejen neskutečně nadaná, ale i pracovitá 
a statečná. Nikdy nepsala tendenčně a „po-
liticky“ (z toho důvodu také odmítla členství ve 
Svazu spisovatelů a v KSČ), ale nechala ve 
Sladké dívce postavu Stázičky zpívat baladu o 
loupežníku Rinaldinim: „Vstávej vůdce loupež-
níků“. V době, kdy „vůdce =Hitler“ to byla ve-
lice nebezpečná legrace a cenzura ji zachytila. 
Tehdy měla štěstí, cenzor byl Němec, ale ro-
zumný, starší pán a počátkem r. 1940 nebyla 
německá mašinerie ještě nelítostná. Ona mluvi-
la perfektně německy (a také francouzsky a 

rusky), takže baladu upravili na „vstávej KRÁ-
LI loupežníků“ (a takto je to ponecháno do-
dnes), ale ke zfilmování románu z této příčiny 
nedošlo. 

Komunisté už tak velkorysí nebyli a dostala 
zákaz publikování po r. 1948 do r. 1968 - 20let! 
Dvacet let mezi třiceti a padesáti, v nej-
plodnějším a nejzralejším věku, z úspěchu rov-
nou do zapomnění. Pokoušela se doma šít ruka-
vice pro Rukavičkárnu v Dobříši, později pra-
covala v místní Jednotě a v Restauracích a jídel-
nách jako účetní. 

Také se brzy – v sedmnácti – vdala. Svého 
muže znala od dětství, doučoval matematiku 
jejího o osm let staršího bratra. Začal podnikat 
v lihovinách, pracovala s ním (uměla bezvadně 
balit lahve). Oběma se dařilo, takže koupili 
v dražbě na splátky Sudovický zámek, kvůli 
krásným, klenutým sklepům na skladování liho-
vin. V r. 1948 podnikání – i psaní – skončilo. 
Dcery, z důvodu třídního původu, nesměly stu-
dovat na vysoké škole. Manžel sehnal práci až 
ve Voticích, později přesunuli výrobu do Budě-
jovic. V r. 1958, kdy byl zámek obsazen nuce-
nými nájemníky, prodejnou potravin a v bývalé 
kanceláři umístili slepice a na půdě se skladova-
lo obilí z místního JZD – zámek vyhořel a s ním 
vzal za své nejen majetek rodiny, ale i její ruko-
pisy (Mám před očima, jak prohřívaly stropy a 
když se propadaly stropy a když se propadly, 
okna se znovu rozsvítila, skla vybuchovala jako 
prskavky a prázdnými okny vylétaly plameny). 
Ani tehdy Fan Vavřincová neplakala, říkala, že 
je šťastná, že se nikomu nic nestalo a že rodina 
je zdravá a v pořádku. 

Po r. 1968 začala opět psát povídky pro Svět 
v obrazech, Školu a rodinu, Ahoj na sobotu. Její 
romány se dočkaly druhého a třetího vydání. 
Napsala dvě detektivky (Vrah a srdcová dáma a 
Sedm kůzlátek a vlk), scénář pro Takovou nor-
mální rodinku (kniha vyšla později), scénky pro 
televizní Silvestry a pro Slovenskou televizi 
Jako sa neoženit, Recept od starej mamy, Nikto 
mi to nevyhovorí a seriál Ako to bolo naozaj 
(s Adamem a Evou, Paridem a Helenou, Sokra-
tem a Xantipou.) 

Bohužel, přišel opět zvrat v době normaliza-

(vlastním jménem Věra Němotová) * 17.11.1917 + 16.12.2012 
O statečnosti, odvaze a životnímu optimizmu 
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ce, na základě anonymu další zákaz publiková-
ní. V r. 1995, už skoro 80ti letá, vydala humo-
ristický román Prázdniny s Julií a v r. 1996 Ná-
vrat za úplňku. 

Její milovaný manžel zemřel v r. 1976 ve 
věku 69 let (autorce bylo tehdy 58). Žila dál 
uprostřed své rodiny, obklopena vnoučaty a 
pravnoučaty a ačkoli svého manžela přežila o 
35 roků, nikdy už se neprovdala. V posledních 
letech života prodělala těžkou operaci páteře a 
později zlomeninu kyčle. Nestěžovala si, nao-

pak říkala, že měla krásný život. V jedna-
devadesáti napsala Taková normální rodinka se 
vrací a do konce života si vymýšlela povídky, 
ale už je jen vyprávěla. Přes to, že ve svých 
nejlepších tvůrčích letech vydávat svoje knihy 
nesměla a o romány psané „do šuplíku“ přišla 
při požáru, napsala víc než třicet románů a ne-
sčetně milých, jiskřivých povídek. 

Ona sama o své tvorbě říkala: „Neříká to nic, 
ale říká to hezky.“ 

Ivanka Kousalová 

Začátek měsíce je připomenutí toho, kam putujeme. 
1. listopadu slavíme svátek Všech svatých. Díváme se na ty, kteří již dosáhli svého cíle a jsou ve 

slávě - v nebi. 
2. listopad patří všem našim zemřelým, na které pamatujeme v modlitbě. U hořící svíce se upevňu-

je naše víra v život, který dává Zmrtvýchvstalý Pán Ježíš Kristus. Modlitba za zemřelé patří 
k nejstarší křesťanské tradici. Vzpomínka na mrtvé se koná při každém slavení bohoslužby 
(eucharistie). Východní i západní křesťanská liturgie věnuje určitý den zvláštní vzpomínce na 
všechny zemřelé. Na Západě se tato výroční vzpomínka na všechny věrné zemřelé slaví 2.11. 
Její slavení zavedl sv. Odilo, benediktinský opat z Cluny (998), a brzy se rozšířilo i mimo bene-
diktinské kláštery; od 14. století i do Říma a Aragonie. Papež Benedikt XIV. tento zvyk potvrdil 
(1748) a rozšířil pro všechny kněze ve Španělsku, Portugalsku a Latinské Americe; v roce 1915 
bylo tento zvyk zaveden pro celou církev. 

Bohoslužby v listopadu: 
- se změnou času budou večerní bohoslužby ve všední dny začínat v 17. 00 hod. - úterý, pátek a 

sobota v Novém Kníně. 
- ve čtvrtek je bohoslužba v Boroticích v 16. 45 hod. 
- ve středu mše svatá v Novém Kníně v 8 .00 hod. 
- v neděli jsou obvyklé bohoslužby v 8. 30 hod. v Boroticích 
                                                          10. 30 hod. ve Starém Kníně 
- v Živohošti se v měsíci listopadu sejdeme k bohoslužbě 3.11. a  24.11. v 15. 00 hod. 

 

Mimořádná setkání: 
- 31.10. v 16 .00 hod. pobožnost za zemřelé  na borotickém hřbitově 
                16. 45 hod.mše svatá v Boroticích v předvečer svátku Všech svatých 
 

-   1.11. v 10. 00 hod. mše svatá ve farním kostele sv.Františka ve Starém Kníně 
                17. 00 hod. mše svatá v kostele sv. Mikuláše v Novém Kníně 
 

-   2.11. v 10. 00 hod. mše svatá ve farním kostele sv. Františka ve Starém Kníně  
                15. 00 hod. mše sv.ve Velké Hraštici 
                17. 00 hod. mše sv. v Novém Kníně 
 

-  15.11. uzavřou církevní manželství v borotickém kostele  
                                    Vít Poláček a Monika Tauchmanová  - blahopřejeme 
 

-  16.11.mše svatá pro děti mládež v Novém Kníně v 17. 00 hod. 
 

neděle 24.11.je slavnost Ježíše Krista Krále a končí církevní rok. 
 

30.11. v podvečer vstoupíme do adventu a v 16. 00 hod požehnám u vánočního stromu adventní 
věnce. 

                                                                                 Přeji všem požehnanou dobu.                          P.Josef Andrejčák O.Cr. 

Listopad v naší farnosti 
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Okénko ze školství 
* 2. září  byl zahájen školní rok 2013/2014. V tento den jsme ve škole přivítali 27 prvňáčků, kteří 

se budou vzdělávat ve dvou třídách pod vedením Mgr. Lenky Eisenreichové a Mgr. Pavly Vac-
kové. K 30. září 2013 má škola celkem 252 žáků. 

* 12. září žáci ve škole zhlédli ukázky bojového umění taekwon – do. 
* 13. září se uskutečnil v místní sokolovně výchovný pořad „Přemyslovci na českém trůnu“. Sku-

pina historického šermu Pernštejni touto zajímavou formou žáky seznamuje s českou historií. 
Děkujeme tímto TJ Sokol Nový Knín za bezplatné zapůjčení sokolovny. 

* 25. září proběhlo tradiční Podzimní putování kolem Kocáby, kterého se účastní žáci 2.stupně 
naší školy. 

* 1. – 4. října absolvovali žáci 6. 
třídy testy SCIO. 

* 4. října proběhl ve třídě I.B „Zví-
řátkový den“. Učili se s námi napří-
klad králík Šmudlíček, králík Ťap-
ka, křeček Žofinka nebo myška 
Šmudlinka. Připomněli jsme si, že 
zvířata jsou důležitou a neodmysli-
telnou součástí našeho světa. 
V tento den (Mezinárodní den zví-
řat) jsme měli možnost představit 
spolužákům svého zvířecího maz-
líčka, získat nové poznatky o životě 
zvířat a upevnit si vědomí potřeby 
je ochraňovat. /žáci I.B, třídní uči-
telka Mgr. Pavla Vacková/ 

* 8. října navštívili žáci 3.-5. tříd 
Čechovu stodolu v Bukové u Pří-
brami. Celá akce začala prohlídkou 
strašidelné stodoly za doprovodu 
pavoučí královny, se kterou žáci 
plnili různé úkoly. Potom na žáky 
čekala tvořivá dílna, kde si nadšeně 
vyráběli sádrové dýně, papírové 
netopýry a duchy. Nejvíce se však 
těšili na vyřezávání dýní. Každá 
třída si odnesla dýni vydlabanou 
podle své fantazie. Celá akce do-
provázená krásným počasím byla 
zakončena na zahradě stodoly opé-
káním špekáčků. / Ivana Šmejkalo-
vá/ 

* 9. října se chlapci 2.stupně zúčastnili okrskového kola v minifotbalu na Dobříši, kde jsme po 
prohře 1:8 s 2.ZŠ Dobříš, 1:2 s 1. ZŠ Dobříš a výhře 8:3 nad Gymnáziem Dobříš obsadili 3. mís-
to. 

* 9. října žáci 9. třídy uskutečnili literárně historickou exkurzi Prahou zaměřenou zejména na his-
torii domovních znamení. 

* 11. října naše škola organizovala meziškolní florbalový turnaj O pohár ředitele ZŠ Nový Knín 
pro kategorii 1. stupně. Turnaje se účastnilo 5 škol a 6 družstev (naše škola vyslala do turnaje 2 
družstva). Naše áčko suverénně prošlo celým turnajem bez ztráty bodu se skóre 20:4 a pohár 
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zůstal doma. Béčko po těsné prohře s 1.ZŠ Dobříš 1:2 nakonec obsadilo 4. místo. Bohužel jsme 
se pro nemoc nemohli za necelý týden (16.10.) zúčastnit okresního kola ve florbalu v Příbrami, 
kde bychom měli značné šance: 1. ZŠ Dobříš, která na našem turnaji obsadila 3. místo, vybojo-
vala v Příbrami za účasti 15 týmů celkově 2. místo, ZŠ Nečín obsadila 2. místo ve skupině (ze 
skupin postupovalo pouze 1. družstvo). 

11.10.2013, florbal 1.stupeň, Nový Knín 

* 22.října naše škola organizovala meziškolní florbalový turnaj O Pohár ředitele ZŠ Nový Knín 
pro kategorii III. Zde o vítězi nakonec rozhodlo až skóre a pohár putuje na Dobříš. 

22.10.2013, kategorie chlapci III. 

* 23. října ve škole proběhl projektový den pro žáky 2. stupně se zaměřením na poskytování první 
pomoci. Cílem projektu, který se uskutečnil ve spolupráci se Střední zdravotnickou školou Pří-
bram, bylo prohlubování znalostí první pomoci u žáků a rozvíjení jejich schopností, znalostí, 
dovedností a ochoty poskytnout laickou první pomoc při náhlém ohrožení zdraví člověka. 

*25. října naše škola organizovala meziškolní florbalový turnaj O pohár ředitele školy pro žáky 
kategorie IV. Přestože nakonec bojovala pouze tři družstva, byl k vidění rychlý a kombinační 
florbal. Tentokrát naši kanonýři nezaváhali a s převahou zvítězili bez ztráty bodu a s impo-

DRUŽSTVO St.Huť N.Knín A Dobříš N.Knín B Nečín N.Ves 
B 
O 
D 
Y 

S 
K 
Ó 
R 
E 

P 
O 
Ř 
A 
D 
Í 

Stará Huť  X 0:4 1:6 0:5 0:5 0:3 0 1:23 6. 
Nový Knín A 4:0 X 3:1 4:2 2:1 7:0 15 20:4 1. 
Dobříš 6:1 1:3 X 1:0 2:3 2:2 7 12:9 3. 
Nový Knín B 5:0 2:4 0:1 X 0:2 3:2 6 10:9 4. 
Nečín 5:0 1:2 3:2 2:0 X 3:3 10 14:7 2. 
Nová Ves p.Pleší 3:0 0:7 2:2 2:3 3:3 X 5 10:15 5. 

DRUŽSTVO Gymn. 
Dobříš 

ZŠ  
Nový  
Knín  

A 

ZŠ 
 Dobříš 

ZŠ  
Kamýk  
n.Vlt.. 

ZŠ  
Nový  

Knín B 

B 
O 
D 
Y 

S 
K 
Ó 
R 
E 

P 
O 
Ř 
A 
D 
Í 

Gymnázium Dobříš X 1:4 2:4 2:6 5:2 3 10:16 4. 
ZŠ Nový Knín A 4:1 X 4:4 6:2 3:0 10 17:7 2. 
ZŠ Dobříš 4:2 4:4 X 11:5 10:2 10 29:13 1. 
ZŠ Kamýk n.Vlt. 2:6 2:6 5:11 X 6:3 6 15:26 3. 
ZŠ Nový Knín B 2:5 0:3 2:10 3:6 X 0  7:24 5. 

Družstvo ZŠ Nový Knín Gymnázium  
Dobříš 

ZŠ  
Dobříš BODY SKÓRE POŘADÍ 

ZŠ Nový Knín x 12:3 
6:1 

6:1 
7:3 12 31:8 1. 

Gym. Dobříš 3:12 
1:6 x 3:7 

4:7 0 11:32 3. 

ZŠ Dobříš 1:6 
3:7 

7:3 
7:4 x 6 18:20 2. 

-mp- 



 

Chtěla bych touto cestou poděkovat všem, kdo sbírali a třeba i dále sbírají víčka pro Kubíčka. Ze-
jména hasičům z Dobříše, dětem z I. ZŠ Dobříš, MÚ Nový Knín - především paní Janě Kolkové, 
která vše ohledně sběru zajišťuje, a všem malým i velkým, kteří se do této akce zapojili. Od února 
se nasbíralo 1,2t víček. 
  
Děkuji ještě jednou všem 
          maminka Kubíka 

 
 
 

Vás zve na  
Průvod s lampiony 

 
Datum konání: 31.10. od 18h  

                     Sraz: Prostřední Lhota  
                         u Trolíků      

(masky vítány) 
 
 

Zážitkový kurz první pomoci dětem 
Datum konání:  20.11. v 19h 

Program: 
1.H:       Nácvik resuscitace na figurínách 
2.H:       Nácvik řešení nejčastějších a akutních stavů (DUŠENÍ, PÁDY Z VÝŠKY, ÚRAZY, 

OPAŘENÍ, OTRAVY, ALERG. REAKCE) 
rezervace nutná do 18.11. na čísle 731 474 720 

(přednostně lektorky RC Pod Trolím vrchem, pak maminky zde umístněných dětí, pak veřejnost) 
Lektorka kurzu: Bc. L. Kalašová Dis., registrovaná záchranářka 

                                                                                                   Vstupné: 150 Kč 
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Lesní rodinný klub Pod Trolím vrchem  

 

Víčka pro Kubíčka - poděkování 
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Dne 8. 10. 2013 v 8:30 byl předán dětem a paním učitelkám v DC ČÁP věcný spon-
zorský dar v podobě hraček a pomůcek pro výtvarnou a pracovní činnost. Fotky na-
jdete na www.dccap.cz. Tento dar byl věnován obyvateli ulice Josefa Kolumbuse a 
majiteli drogerie Quelle v Novém Kníně.  
 

Sponzorské sbírky a nákupu se zúčastnily rodiny Horákova, Dolákova, Weberova, 
Burdova, Cvrčkova, pan Ferdinand Havlík a majitelé drogerie Quelle v Novém 
Kníně. 

 

,,Všem zúčastněným VELICE DĚKUJI za ochotu pomoci při zvelebování prostředí Dětského 
centra ČÁP!“ 

                                    Bc. et. Bc. Michaela Sarnovská             

„Doufáme, že tímto činem inspirujeme další spoluobčany ke sponzorství a že se děti mohou 
těšit na nové dárečky pod vánoční stromeček.“ 

                                                                      Sponzoři 

V neděli 8.září byl sehrán třetí letošní turnaj v karetní hře Bulka. Sešel 
se historicky nejnižší počet hráčů a to v počtu deseti. Hrálo se na třech 
stolech, dvakrát trojka a jednou čtyřka. Rozhodčími byli určeni Jiří 
Hájek a F.Urner. Po odehraných čtyřech hracích kolech byly vyhláše-
ny tyto výsledky: čtvrté místo – F.Urner 8 bodů/34,-Kč, třetí místo - J.
Čejda 7 b./20,-Kč, druhé místo - M.Matějček 7 b./53,-Kč, první mís-
to – Vojta Klouda 7 b./56,-Kč. 

Poslední letošní turnaj bude sehrán v neděli 1.prosince. Tento termín 
bude potvrzen vyvěšením na obvyklých místech někdy v půli listopadu. Těšíme se na vyšší účast a 
tímto se s vámi loučíme.  

Nový Knín 27.9.2013, pořadatel 

Bulka  

 

PODĚKOVÁNÍ SPONZORŮM - DC ČÁP 



 

Novoknínský zpravodaj                                    38                                                        říjen 2013 



 

Novoknínský zpravodaj                                    39                                                        říjen 2013 

 

nabízí 
Kompletní zemní a demoliční práce – úpravy terénů. 

Vodovodní a kanalizační přípojky na klíč,  

včetně vyřízení stavebního povolení. 

Prodej a montáž samonosných plastových jímek  

za nejnižší cenu na trhu. 

Třídění zeminy. 

Stavba veškerých cest, čištění potoků. 

Recyklace a likvidace veškerých odpadů. 

Doprava kontejnerovou Avií  

o celkové hmotnosti 12 tun  

a objemu kontejneru 3 – 20 m3. 

Prodej – písku, štěrku, kačírku,  

stavebních recyklátů a zeminy. 

Práce minibagrem  

a smykovým nakladačem UNC 061. 

Provazník Martin 
Dlážděná 307 

262 03 Nový Knín 
tel. 777 867 509 

e-mail: martin.provaznik@seznam.cz 
http://www.azepra.cz 

Provazník Martin  



 

Měsíčník Novoknínský zpravodaj. 
Číslo 10/2013 vyšlo v Novém Kníně dne 31. října 2013. 

Ministerstvem kultury ČR evidováno pod číslo MK ČR E 10608. 
Vydává Městský úřad Nový Knín, nám. Jiřího z Poděbrad 1, 262 03 Nový Knín, IČO 00242888 
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Stavební firma ZAREST nabízí: 

  zemní práce JCB 4CX 
•     bourací kladivo 
•     závoz a odvoz materiálu 

  montáž odvětraných fasád  
•     dřevěné 
•     deskové – cembonit 

                                        max desky 
                                        TRESPA 

•     zavěšená keramika 

vyřízení veškerých povolení ve výstavbě 
 
 
     Tel.: 607 207 661    
               602 194 323    
      E-mail: vondrak@zarest.cz 
      www.zarest.cz   
 


